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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
Sessió Ordinària                                                                      Dijous,  29  de  setembre  de 2005 
Acta núm. 10                                                                                                                   1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: SR. JOAQUIM BALSERA GARCIA 
 
Regidors/Regidores: SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOSÉ  OBISPO VALLECILLOS, SRA. 
ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA PRIETO, SR. VICENTE NAVARRO 
SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-
Ma. MARTIN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS JARDÍ ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN 
LEÓN RODRÍGUEZ, SR. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ, SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ 
LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. 
MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa 
Cap del Servei de Secretaria:  Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple de 
l'Ajuntament el dia vint-i-nou de setembre de dos mil cinc, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Dídac Pestaña Rodríguez, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
El Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, justificadament, no va asistir a la sessió. 
 
I essent les dinou hores, quinze minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 9 de data 21 de juliol de 2005.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
2.1) - Restar assabentat de la contractació, en règim laboral, d’un Auxiliar d’Informació (Mª 
Cinta Aguiló Pérez) per al Punt d’Atenció al Ciutadà, per substituir a una treballadora amb dret 
a reserva de lloc de treball (Cristina Agustí Vendrell) de baixa per maternitat, a partir del dia 21 
de juliol i fins que aquesta treballadora es reincorpori al seu lloc de treball, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 

---------- 
 
2.2) - Restar assabentat de la contractació, en règim laboral, d’un Auxiliar d’Administratiu (José 
Antonio González Rivera) per l’Àrea d’Urbanisme, per substituir a una treballadora amb dret a 
reserva de lloc de treball (Susana Rubio Arranz) de baixa per maternitat, a partir del dia 30 de 
juliol i fins que aquesta treballadora es reincorpori al seu lloc de treball, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 

---------- 
 
2.3) - Restar assabentat de la contractació, en règim laboral, d’un Auxiliar d’Administratiu (Mª 
Nieves Morenilla Navarro) per l’Àrea de Seguretat Ciutadana, per acumulació de tasques en 
aquesta Àrea, des de el dia 1 de setembre de 2005 i fins el 31 de gener de 2006, d’acord amb el que 
preveu el Reglament de Personal al servei de les entitats Locals. 
 
 

 
3 - DONAR COMPTE NOMENAMENT FUNCIONARI INTERÍ 

 
Restar assabentat del nomenament de funcionària interina, mitjançant decret de la Tinença 
d’alcaldia d’Economia i Hisenda, Serveis Generals i Recursos Humans de data 20 de juliol 
d’enguany, de la Sra. Núria Vall-llovera Fraga, amb la categoria d’Auxiliar d’administració 
general, per al lloc d’Auxiliar del Punt d’Atenció al Ciutadà, des de el dia 22 de juliol de 2005 i 
fins que es cobreixi definitivament la plaça com a funcionària de carrera. 
 

---------- 
Es va incorporar a la sessió el Sr. Engli. 

---------- 
 

4 - APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE PRESSUPOSTOS 
EXERCICI 2004 

 
PRIMER.- Desestimar les dues al·legacions presentades pel senyor Sergio Engli Izquierdo, en 
representació del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya a Gavà, en base a  la confecció 
a l'estat del deute que s’ha fet de la mateixa manera que en anys anteriors, seguint el model i el 
contingut de la Sindicatura de Comptes de Catalunya i amb la documentació del Pressupost es 
facilita quadre complet en el qual hi consten tots els elements del deute municipal. 
 
Pel que fa a la segona al·legació, la comptabilització de les despeses “Estudis i projectes”, partida 
121.227, és correcta. 
 
SEGON.- Aprovar el Compte General de Pressupost de l’exercici econòmic de 2004, donant 
compliment al que disposa l’article 212.4 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel 
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que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, atès l’informe de la 
Comissió Especial de Comptes de data 24 de maig de 2005 i d’haver estat exposat al públic en la 
forma que determinen els articles 212.3 de l’esmentat Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals i 104.2 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze  (13) vots a favor (12 PSC i 1 IC-
EV-IG), cinc (5) en contra (Srs. Sáez i Engli del PPC, Dalmau i Alavedra de CiU, i Reyes d’ERC) i 
dues (2) abstencions (EUiA), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió 
(20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Tinent d’Alcalde d’Economia i Hisenda, Sr. Víctor Carnero va dir, d’entrada, que la 
Comissió Especial de Comptes en sessió celebrada el dia 24 de maig de 2005 havia 
dictaminat favorablement el Compte General corresponent a l’exercici 2004, i que, dins 
del termini d’exposició pública s’havien presentat dues al·legacions per part del Sr. 
Sergio Engli Izquierdo, en representació del Grup Municipal del partir Popular de 
Catalunya de Gavà. Ara bé. La Comissió Especial de Comptes, en sessió del dia 26 de 
setembre de 2005, d’acord amb el informe de la Intervenció de fons municipal, havia 
proposat la desestimació de les dues al·legacions por entendre que:  1.-  La confecció 
de l’estat del deute s’havia fet de la mateixa manera que en anys anteriors, seguint el 
model i el contingut de la Sindicatura de Comptes de Catalunya i amb la documentació 
del Pressupost es facilita el quadre complet en el qual hi consten tots els elements del 
deute municipal (Entitat bancària creditora, capital pendent d’amortització a  l’inici de 
l’exercici, data final del crèdit, import inicial, tipus d’interès, data de la primera i 
l’última anualitat, interessos i amortització de l’exercici, capital pendent d’amortitzar al 
final de l’exercici).  2.- La comptabilització de les despeses “ Estudis i treballs tècnics” 
partida 121.227, era correcta. Aquest concepte 227 fa referència a “ Treballs realitzats 
per altres empreses”. Aquí s’inclouen aquelles despeses que corresponen a activitats 
que, essent de la competència de les entitats locals o dels seus organismes autònoms, 
s’executen mitjançant contracta amb empreses externes o professionals independents. 
Per tant es proposava al Ple Municipal, d’acord amb el dictamen de la Comissió 
Especial de Comptes,  desestimar les dues al·legacions presentades  i en conseqüència 
aprovar el Compte General de Pressupost de l’exercici 2004 corresponent a 
l’Ajuntament, Organismes Autònoms i Societats Mercantils de capital íntegrament 
municipal. 
 
Segons el Tinent d’Alcalde ponent, el compte general posava de manifest la gestió 
realitzada en els aspectes econòmic, financer, patrimonial i pressupostari, contenia el 
conjunt de la documentació básica que havia de tenir i  tots els Grups  Municipals 
havien disposat de la informació establerta en la normativa vigent i també aquella 
altra addicional que havia estat  sol·licitada. 
 
Després de la introducció feta per part del Sr. Víctor Carnero, va fer ús de la paraula 
el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, el qual va comentar, en primer lloc, que en relació 
a la resposta que se li donava respecte de les al·legacions presentades, aquella podia 
ser perfectament vàlida, però en canvi, no s’ajustava exactament a allò que es 
demanava i s’havia al·legat. Efectivament, quan per exemple s’assenyalava en la 
resposta municipal que s’havia seguit el que deia la Sindicatura de Comptes de 
Catalunya, el Sr. Engli va dir que mai ho havia posat en dubte. Més aviat el contrari, 
tenint l’Interventor que teníem, va dir que per aquesta banda estava ben tranquil. 
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Tanmateix, això no podia constituir cap obstacle com per no voler acceptar que, a la 
vegada, mancava informació, que els regidors podrien tenir al seu abast molta més 
informació de la que se’ls facilitava, i que en aquest sentit, l’ajuntament podria anar 
molt més enllà, afegint que aquesta informació que ell demanava era molt important 
que la ciutadania de Gavà la podés conèixer, per tal de saber quina era la realitat 
financera del nostre municipi. D’altra banda, i en relació al segon punt, el Sr. Engli va 
recordar que en les seves al·legacions havia demanat que el compte es subdividís en 
d’altres comptes que permetessin un estudi més acurat d’aquell. 
 
De la seva banda el Sr. Carnero va manifestar que, al tractar-se d’al·legacions al 
compte general, s’havien de motivar, i en aquest sentit, van ser desestimades d’acord 
amb l’informe emès per la Intervenció. En qualsevol cas, el Sr. Carnero va dir que 
s’havia posat a disposició dels grups municipals tota la informació que era legalment 
preceptiva, així com aquella documentació addicional que havien demanat, i en 
aquesta línia, va recordar que des de la Intervenció municipal s’aclaririen tots els 
dubtes que es podessin plantejar. A més, i pel que feia a la segona al·legació 
formulada pel Sr. Engli, el Sr. Carnero va dir que l’Àrea d’Hisenda estava treballant 
en la nova estructura pressupostària del proper exercici, afegint que possiblement es 
recollís la petició del Sr. Engli, en el sentit de recollir una nova estructura 
pressupostària que podés desglossar millor algunes de les partides. 
 
Per la seva part el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va dir respecte del compte general que 
no tenia dubte que s’havien complert tots els requisits legals i comptables exigits per 
la legislació d’Hisendes locals. Per tant, en opinió del grup municipal de CiU, el 
compte general de l’any 2004 es podia considerar tècnicament correcte, i per tant, des 
d’aquesta perspectiva, poca cosa es podia dir al respecte. Per altra part, i pel que feia 
als aspectes més polítics i controvertits, el Sr. Dalmau va dir que ja el seu grup 
municipal, en el ple del pressupost havia exposat allò que considerava més prioritat, 
havent-se discutit la proposta en tota la se va amplitud. Tanmateix, el Sr. Dalmau va 
dir que CiU volia matisar que en la liquidació de l’estat d’ingressos corresponent a 
l’any 2004, respecte del 2003, la contribució territorial urbana havia augmentat un 
13,35 % en termes  absoluts, mentre que per l’any 2005, l’augment seria també prou 
evident com a conseqüència de l’increment imposat per l’equip de govern. Així 
mateix, va dir que la recaptació per multes havia augmentat un 14,36 %, és a dir, 
1.086.000 €, quasi bé 180 milions de les antigues pessetes, tot i que la previsió inicial 
en el pressupost era de només 480.000 €, amagant que ja s’havia reconegut en el 2003 
la quantitat de 945.000 €. En aquest sentit, el Sr. Dalmau va dir que ja es veuria en el 
pressupost corresponent a l’any 2006, quina quantitat es posaria com a previsió 
inicial per aquest concepte, i quina seria en darrer terme la recaptació final a l’any 
2005. A més, el Sr. Dalmau va dir que l’impacte econòmic per la supressió de l’IAIA 
havia estat compensada per la participació dels tributs de l’Estat, ja que havia pujat 
un 26,80 % respecte del 2003, mentre que l’IAIA corresponent a activitats 
empresarials el 2004 havia pujat un 50,18 %. D’altra banda, i pel que feia al compte 
de resultats, les despeses en matèria de personal, el Sr. Dalmau va dir que havien 
pujat un 8 % respecte el  2003, de la mateixa manera que hi havia hagut un augment 
en matèria de treballs de seguretat, a l’igual que les despeses corrents. En definitiva, el 
Sr. Dalmau va manifestar que l’exercici de 2004 s’havia tancat amb un romanent 
positiu de 969.000 €, si bé aquest romanent positiu era degut als ingressos atípics, en 
especial els derivats de les multes de trànsit i l’abocador del Garraf, ja que entre els 
dos s’havien ingressat en excés respecte del pressupostat més d’un milió d’euros, 
afegint que de no ser així, l’exercici s’hauria tanta amb pèrdues. Així mateix, el Sr. 
Dalmau va dir que l’any 2004 s’havia infringit la Llei d’estabilitat pressupostària, atès 
que en data de 25 de març de 2004 es va demanar un crèdit de 2.700.000 € a la Caixa 
d’Estalvis de Catalunya, amb un termini d’amortització de 10 anys, essent el passiu de 
la despesa reconeguda de 2.180.000 €, donant-se a més la circumstància de que 
aquest 2005 també s’havia infringit l’esmentada Llei, ja que en el ple del 31 de març 
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d’enguany s’havia demanat un nou crèdit a la Caixa de Catalunya per import de 
2.600.000 €, també amb un termini d’amortització de 10 anys, mentre que en el ple 
del 28 d’abril d’enguany, s’havia demanat un altra crèdit, en aquesta ocasió al Banc 
Argentaria, per import de 3.000.000 €, si bé en aquesta ocasió amb un termini 
d’amortització de 20 anys. Per tot això, i com a conclusió, el Sr. Dalmau va dir que 
tot plegat, i més quan mancaven no gaire més de dos mesos pel nou pressupost, havia 
portat al seu grup municipal a expressar una seriosa preocupació per l’alt 
endeutament de l’Ajuntament de Gavà. 
 
De la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va indicar que si s’analitzaven 
les al·legacions formulades pel PPC, i en especial la primera d’elles, hi havia un punt 
en el qual tots els partits de l’oposició hi podrien coincidir o compartir, com per 
exemple, el fet que la claredat respecte del deute que realment tenia l’Ajuntament de 
Gavà no era una cosa fàcil d’esbrinar, afegint que després de tot un seguit de 
preguntes que pràcticament tots els grups de l’oposició havien tingut de fer en 
diverses ocasions, la conclusió a la qual es podia arribar era que l’endeutament no 
només no tenia tendéncia a disminuir, sinó que malgrat les amortitzacions que 
s’anaven produint, anava en augment. Per això doncs, en opinió d’ERC, els dubtes 
plantejats pel PPC, tenien una certa base sòlida. De la mateixa manera, el Sr. Reyes va 
dir que si s’analitzaven altres aspectes, fent la salvetat de la fase formal o tècnica del 
tancament dels comptes, el cert era que el seu grup municipal no podia compartit la 
orientació ni les prioritats donades al pressupost per part de l’equip de Govern. 
 
Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va manifestar que la qüestió de 
l’endeutament així com la referent a la gestió econòmica de l’actual equip de govern, 
eren qüestions que els preocupaven des de ja feia bastant de temps, tota vegada que 
no la compartien, afegint que semblava del tot adient que hi hagués una anàlisi 
transparent i detallada, tal com es demanava per part del PPC. A més, va dir que el 
seu grup havia sotmès a una certa pressió a l’equip de Govern, ateses les continues 
preguntes formulades relacionades amb aquesta qüestió. En aquest sentit, el Sr. Grau 
va dir que tot i que les dades sol·licitades els hi havia estat facilitades, i per tant tenien 
un nivell d’informació bastant precisa, al mateix temps va assenyalar que també era 
cert que aquesta documentació la havien tingut d’anar a buscar expressament, atès 
que no els havia estat facilitada directament. Per això, el Sr. Grau va dir que 
compartien la preocupació expressada pel PPC així com pels altres grups municipals, 
si bé va indicar que s’abstindrien en la votació, ja que entenien que al tractar-se el 
compte general i no del pressupost, ara no era el moment en entrar en aquest debat. 
 
De nou va fer ús de la paraula el Sr. Engli, indicant que en la seva primera intervenció 
només havia parlat de les al·legacions presentades pel seu grup, afegint que, en 
qualsevol cas, i pel que feia al compte general, aquest estava ben fet, tal com indicava 
la Llei, i per tant, des de aquesta perspectiva, es tractava d’una qüestió eminentment 
tècnica. Ara bé, el Sr. Engli va manifestar al mateix temps que el seu grup volia deixar 
ben clar en aquest ple a l’igual que així ho havien pretès també aquests dos darrers 
anys, que la nostra situació financera s’estava complicant moment a moment. 
Precisament per això, el Sr. Engli va recordar que ja fa uns mesos que va dir que l’any 
vinent seria un any difícil, desitjant que no acabéssim exactament igual que les 
poblacions del costat, demanat a l’equip de Govern que fos molt acurat en la despesa 
i en el seu control. 
 
Finalment va intervenir el Sr. Víctor Carnero, indicant que el compte general havia 
de donar lloc a aquest tipus de debat, situant-lo en l’escenari que avui ens 
corresponia, és a dir, la valoració del compte general que avui es presentava, i no la 
discussió sobre el pressupost que ja es va fer en el seu dia, i que ben aviat es tornaria a 
repetir amb motiu del pressupost per l’any vinent. A aquests efectes, el Sr. Carnero va 
dir que la valoració que es feia des  de l’equip de govern del compte general, era que 
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en relació als indicadors macroeconòmics, tals com l’estalvi net i l’endeutament, es 
movien dintre dels paràmetres o dels límits legals, de tal manera que la situació actual 
era perfectament assumible per les finances locals. Efectivament, el Sr. Carnero va dir 
que el compte general reflectia una estructura d’ingressos sòlida, que les liquidacions 
dels últims exercicis venien presentant sistemàticament romanents positius, i que no 
només eren producte de la pressió fiscal, sinó que eren deguts també a una millora de 
la gestió i en la inspecció. Per això, una part de la consignació que es recollia en la 
partida de l’IAE venia de la inspecció, i no directament de l’impost. Així mateix, i pel 
que feia a l’increment de despesa en alguna de les àrees municipals, es devia més als 
criteris pressupostaris que es van prioritzar en el seu dia, que tenien el seu reflex en 
àrees de contingut social i aquelles altres que guardaven relació amb el manteniment 
de la ciutat. Per això, el Sr. Carnero va insistir en el fet que, en opinió de l’equip de 
govern, el compte que es presentava, seguint el criteri dels darrers exercicis, estava 
dins dels paràmetres legals, i que tant l’estalvi net com el deute viu estaven dins del 
límits legals, sense que hi hagués necessitat d’acudir a comparacions amb poblacions 
veïnes. En aquest sentit, el Sr. Carnero va recordar que el percentatge que es 
destinava a despeses financeres era del tot assumible en relació al volum dels 
ingressos i el que representava sobre la despesa corrent. 

 
 
 

5 - COMPLETAR L’ACORD ADOPTAT PEL PLE D’AQUEST AJUNTAMENT A  
LA SESSIÓ CELEBRADA EL 30 DE JUNY DE 2005, RELATIU A LA 

COMPOSICIÓ DE COMISSIONS INFORMATIVES 
 
Completar l’acord adoptat pel Ple d’aquest Ajuntament a la sessió celebrada el 30 de juny de 
2005, relatiu a la composició de Comissions Informatives, en el sentit de: 
 
1 - Nomenar els senyors Jose Mª Martín Quiñones i Dídac Pestaña Rodríguez suplents dels 

vocals representans del Grup Municipal del PSC en la Comissió Informativa de  Presidència, 
Participació Ciutadana, Economia i Hisenda, serveis Generals i Recursos Humans. 

 
2. - Nomenar la sra. Mª Teresa Torrents Cano suplent dels vocals representans del Grup 

Municipal del PSC en la Comissió Informativa d’ Urbanisme i Habitatge. 
 
3 - Nomenar als senyors Jose Mª Martín Quiñones i Dídac Pestaña Rodríguez, i a la sra.  Mª 

Teresa Torrents Cano, suplents dels vocals representans del Grup Municipal del PSC en la 
Comissió Informativa de  Serveis Personals. 

 
 
 

6 - APROVACIÓ DEL DOCUMENT SUBSCRIT EN DATA 21 DE SETEMBRE DE 2005 
PER L'AJUNTAMENT I LA REPRESENTACIÓ DEL SEU PERSONAL 

 
Aprovar el document subscrit en data 21 de setembre de 2005 per la Mesa General de Negociació 
de l’Acord de les condicions de treball dels empleats públics –personal funcionari-, la Comissió 
Negociadora del Conveni col·lectiu dels empleats públics –personal laboral- i els  Representants 
de l'Ajuntament, sense perjudici del seu desenvolupament i aplicació en el moment que 
procedeixi  conforme al previst en l'article 35 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d'Òrgans de 
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de les 
Administracions Públiques, i en l'article 82 del Real Decreto Legislativo 1/1995,  de 24 de marzo 
por el que se aprueba el texto refundido de la Ley del Estatuto de los Trabajadores.  
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per setze  (16) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i quatre (4) abstencions (2 PPC i 2 CiU), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
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de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Tinent d’Alcalde d’Economia i Hisenda, Serveis Generals i Recursos Humans va 
recordar, d’entrada, que a finals del passat mes de febrer, representants dels 
treballadors i de la corporació van iniciar la negociació del nou conveni i pacte de les 
condicions de treball dels empleats de l’Ajuntament. Havent arribat el passat dia 21 
de setembre a la signatura d’un preacord d’aquestes condicions, el que es proposava 
ara al Ple era aprovar el document subscrit en data 21 de setembre de 2005 per la 
Mesa General de Negociació de l’Acord de les condicions de treball dels empleats 
públics --personal funcionari-- , la Comissió Negociadora del Conveni col·lectiu  dels 
empleats públics --personal laboral-- i els Representants de l’Ajuntament. El 
contingut del preacord subscrit --va dir el Sr. Víctor Carnero-- té un caràcter 
bàsicament econòmic i estableix una aplicació temporal de 4 anys ( de l’1 de gener de 
2005 fins al de desembre de 2008). A l’expedient hi constava una còpia del document 
signat i a la Comissió Informativa s’havia fet una explicació detallada dels aspectes 
essencials del document, per bé que calia remarcar que el preacord havia estat signat 
per tots els membres de la mesa, i comptava amb el suport dels representants 
sindicals. 
 
Després d’aquesta explicació per part del Sr. Víctor Carnero, va fer ús de la paraula la 
Sra. Emma Blanco, en nom d’EUiA, la qual va manifestar que el seu grup municipal 
votaria afirmativament, si bé va voler deixar constància del fet que esperaven que 
s’incorporés un llenguatge no sexista, i també, que desitjaven que en breu es podés 
portar a aprovació en aquest mateix plenari l’acord entre el Patronat de Serveis 
Comunitaris i el seu personal. En darrer terme, la Sra. Blanco va dir que també seria 
oportú que algun dia l’ Ajuntament de Gavà arribés a disposar d’un conveni únic per a 
tot el seu personal, tant el de l’ajuntament com el dels organismes i empreses 
municipals, de la mateixa manera que ja s’estava fent en el cas de la Generalitat i en 
altres ajuntaments. 

 
 

7 - RECTIFICACIÓ L’ ACORD ADOPTAT PEL PLE DE L’AJUNTAMENT EN LA 
PASSADA SESSIÓ, CELEBRADA EL DIA 21 DE JULIOL DE 2005, PUNT 3ER. DE 
L’ORDRE DEL DIA, RELATIU A LA “MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DE 
PERSONAL I LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT DE 
GAVÀ VIGENT PER A L’ANY 2005”.  

 
Rectificar l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 21 de juliol de 2005 
(punt 3er. de l’ordre del dia), titulat  “MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DE PERSONAL I LA 
RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ VIGENT PER A L’ANY 
2005”, en el sentit de que una de les places que mitjançant l’acord es creaven, concretament la de 
“Funcionari de Carrera, escala d’Administració General, subescala Tècnica, classe Tècnic Superior, 
grup A”, en realitat ha de restar conceptuada  – atesa la denominació i funcions que se li 
assignaven (Cap del Servei Jurídic de Serveis Municipals, Via Pública i Medi Ambient) – com de 
“Funcionari de Carrera, escala d’Administració Especial, subescala Tècnica, classe Tècnic Superior 
Llicenciat en Dret , grup A”. En conseqüència, introduir en la Plantilla i en la Relació de Llocs de 
Treball vigent per a l’any 2005, les rectificacions i precisions que calguin. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze  (13) vots a favor (12 PSC 1 IC-
EV-IG), cap en contra i set (7) abstencions (2 PPC, 2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per tant el 
vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
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Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Sr. Víctor Carnero, va recordar que el Ple de l’Ajuntament, a la propassada sessió 
celebrada el dia 21 de juliol de 2005, entre d’altres acords havia adoptat un acord de 
modificació de la plantilla i relació de llocs de treball, modificació que consistia 
fonamentalment en la creació de dos nous llocs de treball, sent un d’ells de funcionari 
de carrera, escala d’Administració General, subescala Tècnica, classe Tècnic superior, 
grup A., amb – en la Relació de llocs de treball (RLLT )- la denominació de Cap del 
Servei Jurídic de Serveis Municipals, Via Pública i Medi Ambient, i essent les seves 
funcions les d’elaboració d’informes jurídics, defensa jurídica de l’Ajuntament, 
contractació d’obres i serveis i altres tasques relacionades amb la gestió de l’àrea. 
L’acord esmentat calia rectificar-lo atès que si el lloc era de Cap del Servei jurídic i les 
funcions que se li encomanen són eminentment jurídiques, únicament pot ser 
ocupada per persones amb la titulació de llicenciat en Dret. Per tant resultava 
necessari modificar la caracterització de la plaça en la Plantilla de l’Ajuntament com a 
“Funcionari de Carrera, escala d’Administració Especial, subescala Tècnica, classe 
Tècnic Superior Llicenciat en Dret, grup A” . 
 
Després de la explicació del Sr. Víctor Carnero, va prendre la paraula el Sr. Jaume 
Grau, en nom d’EUiA, el qual va manifestar que el sobtava una mica la modificació 
proposada, atès que això podia significar que, en la seva opinió, aquesta qüestió potser 
no s’havia estudiat amb la suficient atenció. Precisament per això, va anunciar que si 
s’havia de fer aquesta rectificació per què era preceptiva, no s’hi oposarien, però sí que, 
en canvi, va indicar que el seu grup s’abstindria, ja que en el seu dia EUiA no havia 
estat d’acord amb la creació d’aquesta plaça, per entendre que aquest ajuntament ja 
disposava de prou personal, tant jurídic com de suport a les diferents àrees. 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que tal i com ja 
havia apuntat el Sr. Grau, es podria entrar en una animada discussió sobre les 
estructures i el funcionament que feia que el nombre de càrrecs de confiança anés en 
augment. Ara bé, a títol purament personal, el Sr. Reyes va indicar que potser en 
aquest cas, el nomenament podia tenir sentit, però a canvi d’admetre que, per altra 
banda, potser hi havia personal que ja no era necessari. Finalment, el Sr. Reyes va dir 
que també els sobtava el fet que a dos mesos de l’adopció d’un acord, s’hagués de 
procedir a una rectificació que, encara que potser formal, feia que el seu vot s’inclinés 
per l’abstenció.         
 
En darrer terme, va prendre la paraula el Sr. Alcalde, només per puntualitzar que en 
aquest no s’estava parlant de personal eventual, sinó de personal integrat en la plantilla 
de personal com a funcionaris. 
 
Per la seva banda el Sr. José Antonio Sáez, en nom del PPC, va dir que els companys 
que l’havien precedit ja havien exposat la qüestió amb la suficient claredat. Tanmateix, 
el Sr. Sáez va voler deixar constància que ja en el seu dia, amb motiu de la creació de la 
plaça, el seu grup havia optat per l’abstenció, i que ara pensaven ratificar aquesta 
posició. 
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8 - CESSIÓ GRATUÏTA - A FAVOR DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA -  
DEL DOMINI DE LA FINCA DE 12.000 M2 DE PROPIETAT MUNICIPAL (FINCA 
REGISTRAL 30.918) PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UN CENTRE D’EDUCACIÓ 
INFANTIL I PRIMÀRIA, DE DUES LÍNIES A GAVA-MAR 

 
PRIMER.- Cedir gratuïtament  a favor de la Generalitat de Catalunya el domini de la finca 
propietat d’aquest Ajuntament com a be patrimonial i que es descriu registralment com segueix:  
 

“URBANA, parcel·la qualificada com a equipament públic, de figura irregular de 12.000m2 de 
superfície. 
 
Límits: llinda al Nord amb el carrer de Tallinaires; a l’Est, amb parcel·la destinada a equipament 
públic (7.2); al Sud, amb zona verda; i a l’Oest, amb el carrer Palafrugell. 
 
TÍTOL: Pertany a l’AJUNTAMENT DE GAVÀ per subrogació real en virtut dels drets que es 
deriven de la finca aportada núm. 5 del Projecte de Compensació de la Modificació Puntual del 
Pla Parcial del sector Central-Mar de Gavà, formalitzada mitjançant certificació lliurada per la 
Secretaria General de l’Ajuntament de Gavà de 5 de febrer de 2002. 
 
Consta inscrita a favor de l’Ajuntament en el Registre de la Propietat de Gavà, al tom 1049, 
llibre 655, foli 72, finca 30.918. 
 
CÀRREGUES: Lliure de qualsevol càrrega, gravamen i ocupant.“ 

 
 
La seva referència cadastral és: 7689501DF1678H0001UU 
 
SEGON.- La finca objecte de cessió s’ha de destinar a equipament escolar mitjançant la seva 
construcció i/o ús per a tal finalitat.  
 
A tal efectes si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el termini 5 anys o deixa 
de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el be objecte de cessió revertirà 
automàtica de ple dret a favor de l’Ajuntament cedent, en els termes que resulten de l’article 50  
del Decret 336/1988, de 17 d’octubre pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni de les Entitats 
Locals de Catalunya. 
 
En tot cas operarà la reversió tant del bé objecte de cessió com de les instal·lacions i  
construccions existents sobre la finca i a favor de l’Ajuntament  de Gavà, transcorregut el 
termini de  30 anys a comptar de la data d’inscripció en Registre de la Propietat de la cessió 
acordada. 
 
La reversió  de les construccions a favor de l’Ajuntament ho serà en les condicions que faci possible 
continuar oferint el servei educatiu, d’acord amb la normativa vigent. 
 
TERCER.- La construcció de l’ equipament escolar a que fa referència aquest Acord podrà ser 
dut a terme   per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer  mitjançant  qualsevol negoci 
jurídic, si be la prestació del servei educatiu en el mateix haurà de efectuar-lo únicament  la 
Generalitat de Catalunya   
 
El terreny és apte per al seu destí com a equipament escolar i comptarà amb abastament d’aigua, 
evacuació d’aigües, subministrament d’energia elèctrica amb la potencia suficient per l’execució 
de l’obra i el posterior correcte funcionament de l’equipament escolar així com amb la 
instal·lació d’una estació transformadora d’energia – en el supòsit de ser necessari -, i el vial que 
dona davant del solar es trobarà pavimentat la calçada i tindrà encintades les voreres;  i 
correspondrà a l’Ajuntament cedent l’adopció de les mesures necessàries per aconseguir el seu 
destí a plena satisfacció del cessionari, sense cap cost o càrrega per aquest. 
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Tots els impostos i taxes derivats de la construcció, instal·lació i obres del centre docent gaudiran 
de les exempcions i bonificacions previstes en el  al Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,  i en les Ordenances 
Fiscals Municipals.  
 
QUART.- En relació a l’equipament escolar, el Departament d’Educació, directament o través de 
l’ens que determini, es farà càrrec del manteniment normatiu i del preventiu, així com de totes les 
reformes, adequacions i millores que requereixi el centre educatiu. L’Ajuntament assumeix les  
despeses corresponents a la vigilància, neteja,  subministraments (electricitat, aigua i combustibles)  
i  conserge en el cas que així sigui, així com el manteniment correctiu (petits desperfectes que es 
derivin de l’activitat escolar ordinària com ara bombetes, reposició de vidres trencats , etc.). 
 
CINQUÈ.- Es garanteix l’ús de l’equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de 
l’AMPA del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho sol·licitin a 
l’Ajuntament, atenent el Decret 218/2001, de 24 de juliol, pel qual es regula l’ús social dels 
edificis dels centres docents públics.  En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a realitzar 
activitats vinculades o compatibles al servei escolar, l’ús de l’equipament escolar s’autoritzarà de 
mutu acord entre l’Ajuntament i el Departament d’Educació. 
 
SISÈ.- Es faculta a l’alcalde president, o tinència d’alcaldia en qui delegui, de l’Ajuntament de 
Gavà, per a la signatura de la documentació que sigui necessària per a l’efectivitat del que es 
disposa en el present acord. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per unanimitat dels regidors presents a 
la sessió en el moment de ser adoptat l’acord, donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació (21), tal com exigeix per a aquest 
cas l’art. 47.2, ñ) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local, i 
concordants del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va fer l’explicació de la proposta, indicant en essència que, encara 
que en el seu dia ja s’havia adoptat un acord similar, el cert era que l’antic 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat, avui Departament d’Educació, havia 
procedit a la redacció del corresponent projecte de construcció, el qual, hores d’ara, es 
trobava en fase d’aprovació i adjudicació. En tot cas però, atès que la comissió mixta 
Departament d’Educació-Entitats municipalistes havien  consensuat un model tipus de 
cessió de domini, la Delegació Territorial del Baix Llobregat-Anoia, amb seu a Sant 
Feliu de Llobregat, s’havia adreçat a l’Ajuntament de Gavà, sol·licitant la conversió de 
l’acord adoptat en el seu dia en un nou acord de cessió gratuïta, de conformitat amb el 
model recentment aprovat.   
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr.. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, indicant 
que ara feia tres anys, quan s’havia portat el primer acord a votació, les circumstàncies 
que es vivien a Gava-Mar eren completament diferents a les actuals, atesa la pressió 
que en aquells moments es vivia com a conseqüència de l’interès de molts pares en la 
creació d’un centre d’ensenyament privat. En aquests moments, va reiterar el Sr. 
Dalmau, les circumstàncies eren altres, i per tant, de ben segur que tothom estaria a 
favor de la proposta. 
 
Finalment el Sr. Reyes, en nom d’ERC, va demanar a l’Alcalde que se li permetés una 
petita maldat, i en aquest sentit, va indicar que saludava aquest canvi d’actitud o de 
posicionament per part de CiU, afegint que li agradaria que aquesta Federació, al 
menys a nivell de tota Catalunya, tingués aquest mateix posicionament. 
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9 - BASES REGULADORES DEL RÈGIM D’AJUTS EXTRAORDINARIS A 
LA INSTAL·LACIÓ D’APARELLS ELEVADORS PER A LA SUPRESSIÓ DE 

BARRERES ARQUITECTÒNIQUES EN EDIFICIS D’HABITATGE 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment les “Bases reguladores del règim d’ajuts extraordinaris a la 
instal·lació d’aparells elevadors per a la supressió de barreres arquitectòniques en edificis 
d’habitatge”. 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord , a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, i en el tauler 
d’anuncis de la Corporació, per a la formulació de possibles reclamacions i al·legacions durant el 
període de trenta dies hàbils, a comptar des del següent a la data en què es verifiqui la publicació 
en el butlletí oficial. 
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al.legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. 
 
QUART.- Un cop aprovat definitivament, publicar l’acord i copia integra i fefaent de les bases 
en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar 
al DOG la referència del BOP en que s’hagi publicat íntegrament el text.  
 

---------- 
 

Després de l’explicació detallada de la proposta per part del Sr. Vicente Navarro, va fer 
ús de la paraula el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, indicant que ja en la comissió 
informativa havien deixat ben clar el seu posicionament. En aquest sentit, el Sr. 
Dalmau v fer referència al punt 2 de les bases (“beneficiaris”), afegint que en el supòsit 
de PB+2 PP, si hi hagués un veí que tingués una mobilitat reduïda, se li atorgaria la 
línia de subvenció que fixaven les bases, mentre que si aquest mateix veí visqués en una 
edificació de PB+ 1PP, no tindria dret a la subvenció de 3000 €. Precisament per això, 
el Sr. Dalmau va dir que el seu grup municipal havia demanat una rectificació de les 
bases en el sentit indicat, de tal manera que en ambdós casos hi hagués dret a 
subvenció. En qualsevol cas però, el Sr. Dalmau va dir que votaria a favor de la 
proposta, si bé va voler deixar constància que durant el termini d’informació de 
l’acord, CiU presentaria unes al·legacions en aquest sentit, per tal de que l’equip de 
govern tingués oportunitat d’estudiar-les, i a ser possible, les incorporés a les bases, ja 
que opinava que la ciutadania se’n veuria beneficiada. 
 
De la seva banda el Sr. Juan Antonio Heredia va manifestar com a complement a 
l’exposició anterior del Sr. Navarro, que Gavà seria un dels primers municipis del Baix 
Llobregat que aprovaria unes bases reguladores per a l’atorgament de subvencions amb 
destinació a la instal·lació d’ascensors, afegint que estava absolutament convençut que 
una vegada aprovades aquestes bases reguladores, moltes comunitats de veïns estarien 
satisfetes amb aquest decisió municipal, ja que quan l’equip de govern va emprendre la 
tasca de redacció d’aquestes normes, s’havien plantejat de tal manera que tinguessin 
acollida en aquells edificis construïts els anys seixanta, i per a aquelles comunitats amb 
més necessitats socials. En tot cas, el Sr. Heredia va dir que sense perjudici de que les 
observacions fetes pel Sr. Dalmau en relació als diversos supòsits en que ens podríem 
trobar a l’hora de aplicar aquesta nova regulació, fossin estudiades amb deteniment, el 
cert era que l’important, en aquests moments, era aprovar aquestes bases. D’altra 
banda, el Sr. Heredia va assenyalar que aquesta proposta d’acord evidenciava que el 
pacte de govern entre el PSC i IC-EV, començava a donar els seus fruits, afegint que a 
partir del 2006, les comunitats de veïns podrien començar a gaudir dels ajuts. 
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Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va recordar que el ROM de 
l’Ajuntament de Gavà, aprovat per una àmplia majoria d’aquest ple, a l’igual que una 
darrera Declaració política, que si no recordava malament, havia estat aprovada per 
unanimitat, reclamaven de l’ajuntament i dels seus organismes i empreses municipals 
la utilització d’un llenguatge no sexista, indicant que en aquest cas en concret es 
tornava a caure en aquest error, al parlar només de beneficiaris, veïns, etc., la qual cosa 
demanava una mica més d’atenció en la redacció del text. A més, i en relació a 
l’anterior intervenció del Sr. Dalmau, el Sr. Grau va dir que tal com el seu grup havia 
manifestat en la comissió informativa, estaven d’acord amb l’apreciació feta pel grup 
de CiU, atès que no semblava que hi hauria d’haver cap dificultat a l’hora d’acceptar 
que una persona amb mobilitat reduïda que visqués en un primer pis, amb 
independència de si l’edificació tingués o no una segona planta, es podés acollir a 
aquests ajuts. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que si pràcticament tothom estava 
d’acord amb aquesta apreciació, no entenia per què calia estudiar-la, diferint la seva 
solució a l’any vinent, i més quan en aquest cas en concret, en el qual semblava existir 
un ampli consens, n’hi havia prou amb substituir PB+ 2PP per PB + 1PP.  Així mateix, 
el Sr. Grau v dir que tal com havien apuntat també en la comissió informativa, 
s’esmentava en el segon paràgraf del punt segon de la Base segona que, per a què els 
edificis de menys de PB + 3PP es podessin acollir als ajuts, calia que en aquests hi 
visqués una persona amb mobilitat reduïda, quan el cert era que en cap moment es 
determinava que calia entendre per “mobilitat reduïda”. Per això, tot i que semblava 
que també s’havia produït un cert consens davant la necessitat de precisar el significat 
conceptual d’aquesta expressió, el cert era que no s’havia fet res al respecte. Finalment, 
el Sr. Grau va indicar que el tercer i últim paràgraf del punt segon de la Base segona, es 
deia que quedaven excloses les comunitats de veïns inferiors a quatre veïns, indicant 
que entenia que es volia referir a quatre unitats d’habitatge, ja que tal com estava posat 
es podria entendre que s’estava parlant de quatre persones empadronades, demanat 
que es corregís el text per tal de que quedés ben clar el que es pretenia dir. En darrer 
terme, el Sr. Grau va dir que el grup d’EUiA estava d’acord amb el fons de la qüestió, 
però al mateix temps, va significar també que el criteri de donar ajuts fixes de 3.000 €, 
fos quin fos  el nombre d’habitatges o de persones que hi visquessin, el nombre de 
persones amb mobilitat reduïda, o la renda dels possibles beneficiaris, no li semblava el 
més adequat, al menys des d’una perspectiva d’esquerres, ja que calia atendre criteris 
de progressivitat, justícia social, etc. En qualsevol cas, el Sr. Grau va dir que votarien a 
favor de la proposta, si bé va demanar que l’equip de govern tingués en compte 
aquestes observacions. 
 
Va intervenir el Sr. Alcalde, només per precisar que, tal com havia indicat el Sr. 
Dalmau, l’expedient s’hauria de sotmetre a informació pública per termini d’un mes, 
durant el qual es podrien analitzar totes aquestes qüestions. 
 
Per la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que, quasi bé que 
amb la màxima seguretat el seu grup presentaria al·legacions durant la fase 
d’informació pública, només volia deixar constància del fet que votarien a favor de la 
proposta, tota vegada que els hi semblava un pas interessant, de la mateixa manera que 
recolzarien totes aquelles accions tendents a agilitar la posada en marxa dels ajuts.   
 
D’altra banda el Sr. José Antonio Sáez, en nom del PPC, va indicar que tal i com ja 
havien manifestat en la comissió informativa, també votarien a favor de la proposta, si 
bé va voler puntualitzar que després d’haver analitzat les bases, el seu grup havia 
arribat a la conclusió de que s’havia perdut la ocasió de fer-les més ambicioses, de tal 
manera que al seu entendre hi havien tot un seguit de punts que podrien haver estat 
objecte de millora. Així mateix, va dir que compartien les observacions fetes pel 
portaveu del grup de CiU, per una simple qüestió d’aplicació del principi d’igualtat. En 
aquest sentit, el Sr. Sáez va dir que desconeixia si s’havia fet un inventari que reflectís 
aquesta situació, i quin cost podria tenir pel municipi, atès que si es disposés d’aquestes 
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dades, potser pensaríem d’altra manera. D’altra banda, i pel que feia a la tramitació 
dels ajuts, el Sr. Sáez va manifestar que volien introduir una esmena, en el sentit de que 
quan es deia que a la vista dels informes, l’Alcaldia de Gavà o el Tinent d’Alcalde 
delegat d’Urbanisme i Habitatge resoldrien respecte de l’atorgament o denegació de la 
sol·licitud presentada, potser seria millor dir “previ informe de la comissió 
informativa”, ja que d’aquesta manera la resta de grups de l’oposició tindria 
coneixement de les sol·licituds formulades i dels ajuts realment atorgats. Per altra part, 
i pel que feia a l’import de les subvencions, va demanar també una mica més de 
flexibilitat en la concreció de la quantia, ja que no totes les comunitats es trobaven en 
la mateixa situació, ha que hi intervenien molts factors diferenciadors.   
 
Seguidament, va intervenir de nou el Sr. Alcalde, per tal de puntualitzar que, en primer 
lloc, i en relació a l’informe previ de la comissió informativa d’Urbanisme i Habitatge, 
es tractaria més aviat d’una dació de compte, ja que la competència per atorgar o 
denegar la subvenció corresponia a l’òrgan executiu de l’ajuntament; i d’altra banda, i 
en segon lloc, el Sr. Alcalde va manifestar que convindria que es posessin d’acord amb 
el discurs, ja que si bé per una part deien que es gastaven molts diners, per altra, 
manifestaven que calia augmentar les subvencions, demanant en aquest sentit una 
mica més de coherència. 
 
Va respondre el Sr. Sáez, indicant que el Sr. Alcalde ja sabia que el PPC no havia dit 
exactament això, sinó que el que havia dit era, no que s’augmentés la despesa, sinó que, 
atès que no tots els veïns tenien la mateixa capacitat econòmica, calia discriminar 
l’import de les subvencions en funció de la concreta situació de cada comunitat. 
 
De nou va intervenir el Sr. Alcalde, només per matisar que mentre que aquests ajuts 
eren lineals per cada comunitat, les subvencions atorgades per la Generalitat sí que 
tenien en compte la capacitat econòmica dels veïns, és a dir, a les unitats familiars. 
 
Finalment, el Sr. Vicente Navarro va fer ús novament de la paraula, per tal de 
manifestar que en l’elaboració d’aquestes bases, si bé es podien haver contemplat 
diverses opcions per tal d’organitzar el mecanisme de sol·licitud de subvencions, el cert 
era que es necessitaria més d’un exercici pressupostari per tal de poder implantar 
aquest tipus de subvencions. Efectivament, el Sr. Navarro va dir que tothom era prou 
coneixedor que a la nostra ciutat hi havia un nombre important d’edificis d’entre 
quatre i sis plantes que per la seva antiguitat i la seva alçada, semblaria lògic que en 
principi accedissin en primer lloc respecte d’altres, a aquests tipus de subvencions o 
ajuts. Ara bé, atès que, dissortadament, l’Ajuntament de Gavà no disposaria de prou 
dotació pressupostària per poder atendre totes les sol·licituds ni en un ni en dos 
exercicis, el Sr. Navarro va indicar que ara s’obriria un procés d’informació pública en 
el qual es podrien examinar acuradament totes les al·legacions formulades. A més, i 
sense perjudici de l’anterior, el Sr. Navarro va manifestar que també era molt 
important posar en marxa tot aquest procés, ja que d’aquesta manera es podria veure 
quina era la dinàmica que es produiria en el futur, afegint que de ben segur, si les 
circumstàncies així ho demanaven, no hi hauria cap inconvenient per part de l’equip 
de govern en aplicar noves mesures, fins i tot amb caràcter retroactiu, per tal de 
complementar les subvencions o per contemplar casos puntuals ara no previstos. Per 
això, el Sr. Navarro va assenyalar que hi havien possibilitats d’arribar a un acord entre 
tots els grups, per tal d’iniciar un procés que garantís que per una via o altra, tots els 
ciutadans i ciutadanes de Gavà destinataris dels ajuts se’n veiessin beneficiats. 
 
A continuació el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va dir que si de veritat hi havia un allau 
de demandes, els pressupostos condicionarien els ajuts  a atorgar. Tot i amb això, atès 
que només podíem partir d’estimacions, el Sr. Dalmau va dir que en alguns aspectes, 
com per exemple alguna de les observacions formulada pel seu grup municipal, no 
calia esperar a un moment posterior per introduir a les bases qüestions en les quals 
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pràcticament tothom hi estava d’acord, de tal manera que així s’evitaria haver de 
retocar-les en un futur. En aquest sentit, el Sr. Dalmau va manifestar que a l’hora de la 
veritat, tampoc es tractava de cap aspecte que podés ser perjudicial per a ningú, sinó 
que més aviat el contrari, es tractava de mesures que posaven a la persona en un 
primer pla de les prioritats, amb independència del fet que, efectivament, com havia 
dit abans el Sr. Navarro, potser caldrien més d’un i de dos exercicis per tal de poder 
arribar a tothom. 
 
Finalment va intervenir la Sra. Bruguers Jardí, només per fer una precisió lingüística al 
Sr. Jaume Grau. En aquest sentit, la Sra. Jardí va dir que si el Sr. Grau i ella visquessin 
en el mateix bloc d’habitatges, serien veïns, però si pel contrari, visquessin en el mateix 
habitatge, deixarien de ser veïns. Així doncs, la Sra. Jardí va manifestar que el concepte 
de veí utilitzat per les Bases s’entenia perfectament. 

 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 

En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que no  hi havia cap una pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es va procedir 
directament a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat més de vint i 
quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. 
Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les 
corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
I així, el regidor d'aquest grup Sr. José Antonio Sáez,  i causa de les queixes rebudes dels veïns de 
l'Av. Diagonal davant –digué-- la situació que pateixen per la presència de rosegadors (rates) a 
primeres hores de la nit, que corren per la vorera des dels seus caus situats en els parterres dels 
arbres, va formular – en nom del Grup Popular - a l'equip de govern el Prec que, com més aviat 
millor, adopti les mesures necessàries, per a desratitzar la zona i eliminar la presència d'aquests 
rosegadors.  
 
El Sr. Víctor Carnero, amb referència a aquest prec  formulat pel Grup Popular, va dir  que 
s’havia pogut comprovar que, dins les actuacions municipals que s’havien dut a terme enguany 
relacionades amb el control de plagues, a l’avinguda Diagonal es va realitzar un tractament 
rodenticida el dia 28/07/2005, com a conseqüència d’un avís que va rebre el Servei de Sanitat i 
Consum. L’Ajuntament de Gavà --va afegir el regidor-- té contractat aquest servei amb 
l’empresa CIAPE DD, SL (Centro Internacional de Aplicaciones Especiales), amb domicili al 
passatge Simó, núm. 24, de Barcelona (08025). Aquesta empresa està inclosa dins el Registre 
oficial d’establiments i serveis plaguicides de Catalunya, amb núm. B0051S-SA. El contracte 
estableix una desratització general al terme municipal amb periodicitat trimestral (Can Trias, Ca 
n’Espinós, La Sentiu, Gavà Mar, Camí de la Pava, camí de la Pineda, marges de la Via fèrrea), 
així com un servei d’atenció a les queixes presentades pels ciutadans i ciutadanes a l’Ajuntament 
de forma puntual. D’altra banda, es fan controls trimestrals a les següents instal·lacions 
municipals: CEIP Marcel·lí Moragas, CEIP Joan Salamero, CEIP Salvador Lluch, CEIP 
Eramprunyà, CEIP Jacme March, L’informal, Taller ocupacional la Bòbila, Centre obert Aula 
taller (Ferreres). L’Equip de Govern – digué finalment - ha donat instruccions avui mateix  al 



 15 

Servei de Sanitat i Consum perquè es posi en contacte amb l’empresa de control de plagues i que  
procedeixi a realitzar una altra actuació a l’av. Diagonal. Així mateix, s’avisarà  al servei de 
manteniment municipal de jardineria perquè es tapin els forats dels arbres, un cop realitzat el 
tractament. 
 
 
En un segon prec el PP, mitjançant també el mateix regidor Sr. Sáez, va exposar que, des de feia 
un temps, es vé instal·lant en la via pública mobiliari urbà més modern i potser més còmode, 
aprofitant la inauguració o remodelació de l'equipament. Com sigui que – va dir el regidor - 
diversos veïns de la Plaza Catalunya de la nostra ciutat, se'ns han dirigit sol·licitant-nos la 
dotació d'aquest nou mobiliari en la seva plaça, per ser més adequat a la seva limitacions 
físiques, es formulava el Prec a l'equip de govern, de que procedeixi a dotar d'aquest tipus de 
mobiliaris urbans als equipaments que no disposin dels mateixos en la nostra ciutat, unificant 
d'aquesta manera les millores dels serveis a tots els ciutadans.  
 
Va contestar el Sr. José Obispo dient que l’Oficina tècnica d’Espai Públic estava preparant un 
projecte d’arranjament de la Plaça Catalunya i els seus voltants. En aquest document – va dir - es 
preveu el canvi de model de banc per un altre, més adequat per persones de totes les edats. 
 
 
En un altre també del PPC, el Sr. Engli, en representació de l’esmentat grup municipal, va 
exposar que, durant aquest estiu, les instal·lacions aquàtiques (piscina) de Can Sellarès no havien  
funcionat, donat que s’havien d’emplenar, com es fa cada any, i això no era compatible – segons 
es va informar - amb el problema de sequera que estava patint el país. Ara bé, preguntava: 1.- 
Aquesta situació s’ha produït igualment en la resta d’instal·lacions aquàtiques que depenen 
directament del nostre Ajuntament? 2.- Considera aquest Equip de Govern que és propi d’una 
cultura sostenible de l’aigua el fet d’haver d’emplenar cada any la piscina, amb el cost que 
significa a nivell mediambiental, en comptes de mantenir-la en bon estat i cuidada durant tot 
l’any, com fan el 95% de les piscines privades en el nostre país?  

 
Va contestar aquest prec del PPC el Sr.Maniega  dient que, de mutu acord, els ajuntaments de 
Viladecans i Gavà havien decidit aquest any no obrir la piscina de Can Sellarés. Aquest tancament 
afectava tan sols a una de les cinc piscines de que es disposaven, considerant que amb dues piscines 
cada municipi les necessitats de les poblacions estaven correctament ateses. Amb l’altra questió 
plantejada, digué el Sr. Maniega que no estava d’acord, ja que en matèria de costos de 
manteniment no eren comparables les piscines privades amb les públiques, i en el cas concret de la 
de Can Sellarès, que tan sols s’obre dos o tres mesos a l’any, era més econòmic el buidar-la i tornar 
a omplir-la que el manteniment plena durant la major part de l’any.  
 
Tot i que a continuació va haver una mica de rèplica i contestació sobre la qüestió dels costos i 
que tal vegada també havia de tenir-se en compte els mediambientals, el Sr. Alcalde va reconduir 
la discussió apel·lant a que ens trobàvem en precs i preguntes, i per tant no es podia generar un 
veritable debat. 
 
 
Novament va intervenir el Sr. Sáez qui, davant de l’increment de fets delictius a la zona de l’Illa 
de vianants de la nostra ciutat durant els mesos de juliol i agost d’enguany, i davant la falta 
d’agents de policia local per atendre els requeriments dels veïns per la vigilància necessària als 
diferents barris de la nostra ciutat (Gavamar, zona industrial, La Sentiu, etc.), va formular les 
següents preguntes: Té coneixement l’Equip de Govern d’aquestes reivindicacions dels nostres 
veïns, així com dels actes de robatori soferts pels comerços en aquests mesos?. Quin es el nombre 
d’efectius de la Policia Municipal actualment? Quin era el nombre d’efectius fora de servei per 
vacances o enfermetat durant el juliol i l’agost?. És possible que els incidents denunciats 
responguessin a una disminució dels agents en actiu?. Per què l’Ajuntament ha descuidat la 
incorporació d’agents municipals?.  
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Va contestar per l'Equip de Govern el Sr. José Obispo dient que creia que, una vegada més i com 
feia últimament amb les seves preguntes, el PP exagerava, fins i tot dramatitzava les situacions. 
Les dades que disposa la Policia Municipal -va dir el Sr. Obispo- són les següents: 
 
Mesos de juliol i agost                                  2004              2005       Percentatge  
 
Robatoris en via Publica                    19  11      - 42% 
Robatoris en Habitatges                       2                     1       - 50% 
Robatoris en establiments                    21  18      - 14% 
 
Del resultat es desprèn que aquest estiu és, amb bastant diferència, menys problemàtic que l'estiu 
anterior. En quan a la segon pregunta va dir que, segons conveni, la Policia Municipal efectua les 
vacances el 50% al juliol i el 50% a l'agost. La plantilla orgànica és de 87 agents, un 2 per mil (2 
agents per mil habitants), un dels ràtios més grans de Catalunya. I respecte a la tercera pregunta, 
digué  que, tot i això, aquest any van ser 10 els agents que es van dedicar a reforçar l'estiu, 4 com 
agents en propietat per a cobrir vacants i 6 com interins per a reforçar la plantilla. 
 
            
Finalment, també el Sr. Sáez, atesa la sequera que s’estava patint i davant la possibilitat d’haver 
de racionalitzar-la i dedicar-la al consum familiar, va preguntar: Té l’Equip de Govern cap estudi 
d’abastament d’aigua per pal·liar les necessitats de la nostra ciutat en cas de restriccions?. En 
quina situació es troba el projecte presentat als membres de la Comissió d’Urbanisme l’anterior 
mandat, sobre l’aprofitament de les aigües subterrànies del nostre municipi i la seva possible 
utilització per rec de carrers i jardins?. És viable aquest projecte?.  
 
Va contestar la Sra. Brugués Jardí dient  que l’Ajuntament de Gavà estava estudiant estratègies 
per a una gestió més eficient de l’aigua en el nostre municipi. I ho fa – va dir la regidora - 
conjuntament amb l’empresa que té la concessió administrativa per al subministrament d’aigua, 
Aigües de Barcelona, i l’entitat que té les competències en aquesta matèria, Entitat 
Metropolitana del Medi Ambient, però també tenint en compte les indicacions i les restriccions 
actuals establertes per l’Agència Catalana de l’Aigua atesa la situació de sequera en què ens 
trobem. 
  
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' EUiA. 
 
I així el seu portaveu, Sr. Jaume Grau, en un primera intervenció, va formular un Prec en el que, 
a la part expositiva, es deia que, el 8 de juny de 2005 es va aprovar al Parlament de Catalunya la 
Llei 8/2005, de protecció, gestió i ordenació del paisatge. Aquesta llei – es deia - ha significat una 
avenç importantíssim en les polítiques públiques mediambientals, en reconèixer la rellevància 
del paisatge com un element patrimonial d’elevat valor i que s’ha d’ordenar, protegir i gestionar. 
La llei, que és pionera a l’Estat Espanyol, es va publicar al DOGC el 16/6/05, va entrar en vigor 
un mes després, es de caràcter transversal i afecta a àrees naturals, rurals, urbanes o periurbanes. 
Implica també la integració del paisatge en les polítiques d’ordenació territorial i urbanística, de 
manera que la gestió del territori queda vinculada a la gestió de l’entorn. El nostre municipi de 
Gavà, com tantes vegades hem dit, presenta una gran diversitat i riquesa en patrimoni natural. 
Aquest patrimoni inclou també el paisatge, i l’aprovació de la llei 8/2005 representa una bona 
oportunitat per a fer realitat el seu reconeixement. La pressió antròpica sobre els ecosistemes i, 
en conseqüència, sobre el paisatge ve derivada en el cas de Gavà per estar situada en un entorn 
metropolità de primer ordre europeu. No en va la conurbació barcelonina és una de les 10 més 
grans d’Europa, i les limitacions d’espai pròpies de l’entorn litoral i muntanyós venen a 
incrementar aquesta pressió. L’article 14 de la llei – continuava dient la part expositiva - defineix 
les Cartes de paisatge: són els instruments de concertació d’estratègies entre els agents públics i 
els privats per a complir actuacions de protecció, gestió i ordenació del paisatge que tinguin per 
objectiu mantenir-ne els valors. Els articles 16 a 20 defineixen la creació del Fons per a la 
protecció, la gestió i l’ordenació del paisatge com a instrument financer de la Generalitat, amb la 
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finalitat de destinar-lo a actuacions de millorament paisatgístic que s’acompleixin d’acord amb 
els criteris que estableix aquesta llei i la normativa que es dicti per a desplegar-la. Gavà necessita 
dotar-se d’eines eficaces per a protegir i millorar el nostre patrimoni, també el paisatgístic, i això 
no podrà fer-se sense l’actuació decidida del seu Ajuntament. L’oportunitat apareguda amb la 
nova llei permet que la nostra ciutat pugui ser capdavantera a Catalunya en l’aplicació dels seus 
principis i objectius, i fer realitat amb criteris científics i tècnics aquell encertat eslògan de “Tot 
ho tenim a Gavà, platja, muntanya i pla”. Hem de poder dir “tot ho tenim, i ho tenim ben 
preservat”. Així mateix, aprofitar aquesta oportunitat significarà també poder optar als nous 
instruments financers de què es dotarà el Govern per a polítiques de paisatge. 
 
Per tots els arguments expressats a l’esmentada part expositiva el Sr. Grau, portaveu com s’ha dit 
d’EUiA, pregava l’Equip de Govern que encarregui l’elaboració de la Carta del Paisatge de Gavà, 
segons els principis i objectius que recull la Llei 8/2005, de protecció, gestió i ordenació del 
paisatge. Que es tinguin en compte tots els paisatges de la nostra ciutat. Com a mínim: El front 
marítim; el sistema de pinedes dunars; el parc agrari; el sistema de samontà; el massís del Garraf. 
I que, a partir d’aquesta Carta del Paisatge de Gavà, s’opti als Fons específics que crearà el 
Govern de la Generalitat, per a la gestió i millora del paisatge. 
 
Va respondre la Sra. Brugués Jardí qui va dir que, encara que la Llei del paisatge havia establert 
mecanismes com les cartes del paisatge, perquè els ens locals, entre els quals hi ha els 
ajuntaments, defineixin quin és el paisatge que volen per al seu municipi, calia tenir present, 
d’una banda, que a l’hora de definir-ne els continguts i les línies estratègiques, la pròpia llei de 
protecció, gestió i ordenació del paisatge ja aclareix que el contingut de les cartes del paisatge ha 
de tenir en compte el que estableixen els catàlegs del paisatge (en el cas de Gavà el Catàleg del 
Paisatge de l’Àmbit Metropolità), els quals no estaran aprovats fins a finals del 2007. I d’altra, 
que la llei, a més, especifica que, entre d’altres, les cartes del paisatge han de tenir en compte els 
catàlegs de patrimoni natural d’àmbit municipal, cas que estiguin aprovats. En aquest sentit, va 
afegir  la regidora, cal tenir present que l’Agenda 21 de Gavà ja preveu establir els espais naturals 
d’interès i promoure la seva conservació a través de les figures de protecció i gestió més 
adequades. Per aquests motius, és evident – va dir finalment la Sra. Jardí - que abans de fer la 
carta del paisatge, l’Ajuntament de Gavà avançarà en el compliment de les propostes establertes 
en l’Agenda 21 i esperarà a veure com es defineix el catàleg del Paisatge de l’Àmbit Metropolità. 
A més, quan el Departament de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya creï de manera 
efectiva el Fons per a la protecció, la gestió i l’ordenació del paisatge, l’Ajuntament de Gavà 
estudiarà la possibilitat d’acollir-se a aquesta línia de finançament. 
 
Novament va voler intervenir el Sr. Grau per precisar que la llei deia que els catàlegs (per 
exemple, d’àmbit Metropolità) havien d’incloure forçosament les cartes que els ajuntaments 
haguessin aprovat, la qual cosa provava que cabia la possibilitat d’aprovar cartes sense catàleg 
previ, i per tant l’Ajuntament es podia avançar i elaborar i aprovar la carta del paisatge de Gavà, 
podent optar per a això als fons (del Departament de Política Territorial, segons el Sr. Grau) que 
la llei preveia crear. I per la seva part la Sra. Jardí (a part de precisar que la creació del fons, 
segons la llei, corresponia al departament de Medi Ambient i Habitatge), digué que ella el que 
havia volgut era posar èmfasi en que, ara per ara, el que calia era avançar en el compliment dels 
compromisos adquirits en relació a l’Agenda 21, i si s’aconseguia arribar a temps de poder 
compaginar la carta metropolitana amb la nostra bé estaria, però que el s’havia de fer ara era 
seguir el nostre ritme i avançar en la línia apuntada de l’Agenda 21.  
 
 
El mateix Sr. Grau, passant a una altra qüestió, davant – digué - la situació generada entorn el 
tancament del camp de Tir del Garraf, pendent de que es resolgui el recurs de Cassació que va 
presentar l’Ajuntament de Gavà davant la Sala Tercera del Tribuna Suprem per evitar que 
l’esmentat camp de Tir sigui considerat una zona d’Interès per a la Defensa Nacional; atès que en 
la present legislatura, en la que existeix una sintonia manifesta entre el govern espanyol i el de la 
Generalitat, s’han retirat un gran nombre de contenciosos entre l’Estat i els diferents estaments 
autonòmics; i atesa la coincidència de partit entre el Ministre de Defensa i l’Alcalde de Gavà, fet 
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que de ben segur representa una àmplia coincidència política, pregava a l’Equip de Govern, 
encapçalat per l’Alcalde en persona, que faci les gestions oportunes per tal de facilitar una 
solució pactada al contenciós actual, que tingui com a resultat final la tan esperada clausura 
definitiva del camp de Tir del Garraf. 
    
Sobre aquest prec el Sr. Víctor Carnero va dir, en primer lloc, que l’Ajuntament de Gavà, en data 
15 de maig de 1998, havia procedit a clausurar el camp de tir, de conformitat amb els acords de 
la Comissió de Govern de 26 de juny de 1997 i de 12 de març de 1998, en compliment de l’article 
28 del text normatiu del Pla Especial de Protecció del Medi Físic i del Paisatge Natural del 
Garraf. En data 28 de maig de 1998 – va dir -  el Ministeri de Defensa va interposar Recurs 
contenciós-Administratiu davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, dictant-se 
sentencia el 30 de setembre de 2003 estimant les pretensions del Ministeri de Defensa al 
considerar que, encara que dites instal·lacions militars no gaudien de la declaració formal de 
Zona d’Interès per a la Defensa Nacional, això no era obstacle per considerar-la una instal·lació 
representativa d’aquest interès superior i, per tant, aquesta competència havia de prevaldre 
respecte de les competències autonòmiques en matèria de planificació urbanística i 
mediambiental. L’Ajuntament de Gavà, no estant conforme amb la sentència, va interposar 
Recurs de Cassació davant el Tribunal Suprem, estant en l’actualitat pendent de resolució. El fet 
que el Sr. Alcalde i el Ministre de Defensa – digué finalment - siguin del mateix partit polític, i 
que  això pugui representar una àmplia coincidència política, no vol dir que el problema tingui 
una solució fàcil ja que les dues institucions que dirigeixen tenen interessos contraposats, tal i 
com ha quedat palès des de l’any 1997. L’Equip de Govern ha fet i farà tot el possible per tal 
d’arribar a una solució favorable del conflicte. 
 
 
També per part d’EUiA, per bé que en aquesta ocasió la Sra. Emma Blanco, atesa –digué-- la 
necessitat, cada vegada major, del coneixement de diferents llengües per tal de poder 
desenvolupar-se en condicions en l’àmbit professional, però també en el personal, així com el 
dret de la ciutadania a disposar d’una escola d’idiomes de caràcter públic, amb titulació oficial; i 
atès que actualment Gavà no disposa d’una escola oficial d’idiomes, sol·licitaven que 
l’Ajuntament s’adreci al govern de la Generalitat demanant que es tingui en compte, de cara a 
l’elaboració dels pressupostos del 2006, la necessitat d’una escola oficial d’idiomes a Gavà.   
 
En contestació a aquest prec, i per part de l’Equip de Govern, la Sra. Anna Becerra  va dir que les 
competències en la decisió d’ubicació de les Escoles Oficials d’Idiomes corresponen a la 
Generalitat de Catalunya, així, com el finançament per al seu funcionament, i que és la 
Generalitat de Catalunya qui estableix els criteris respecte d’aquestes ubicacions en funció de 
l’oferta d’ensenyament oficial d’idiomes existent. L’Ajuntament de Gavà s’adreçarà a la 
Generalitat de Catalunya, va afegir, proposant la ubicació d’una escola oficial d’idiomes a la 
nostra ciutat, i, si aquesta possibilitat és contemplada positivament posarà a disposició de la 
Generalitat els terrenys necessaris per a la seva construcció. 
 

Novament EUiA, mitjançant també la Sra. Blanco, va preguntar per quin motiu cap dels centres 
docents de Gavà no s’ha adherit al programa de reutilització de llibres de text que durà a terme 
el Departament d’Educació durant el curs 2005-2006, quan hi ha més de 520 centres docents de 
Catalunya que sí participaran en aquesta iniciativa? 
 
Sobre aquesta pregunta la mateixa Sra. Anna Becerra va dir-li que aquesta és una iniciativa que 
ha d’emprendre cada centre educatiu, tal i com està plantejat al “Programa cooperatiu per al 
foment de la reutilització de llibres de text i material didàctic complementari” del Departament 
d’Educació: “Els centres hauran de manifestar el compromís explícit del consell escolar de centre 
participar en el programa durant un mínim de tres cursos en el cas dels centres d’educació 
primària, i de quatre cursos en els d’educació secundària obligatòria”. Per tant, va afegir la 
regidora, és competència de cada Consell Escolar de Centre, valorar la idoneïtat d’acollir-se a 
aquesta iniciativa. Des de l’equip de Govern valorem la iniciativa d’adhesió en aquest programa 
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com molt adequada i positiva, per la qual cosa creiem que potser tractada i impulsada com una 
proposta a treballar en el sí del Consell Escolar Municipal, òrgan que integra els diferent 
representants de la nostra comunitat educativa. 
 
 
Finalment, en el torn corresponent a EUiA, la Sra. Emma Blanco, atès que la Secretaria per a la 
Immigració del Departament de Benestar i Família de la Generalitat de Catalunya ha dut a terme 
una convocatòria de subvencions destinades a entitats i organismes locals per a la realització 
d’activitats i projectes d’integració social de persones immigrades i retornades, i atès que el 
termini per a la presentació de sol·licituds començava el 22 d’Agost i finalitza el 23 de setembre, 
va formular les següents preguntes: Ha dut a terme l’Ajuntament de Gavà les gestions oportunes 
per a optar a una subvenció per tal de dur a terme activitats o projectes d’integració social de 
persones immigrades i retornades? Concretament, quines son les activitats o projectes que s’han 
demanat?. Pensa dur a terme l’Equip de Govern actuacions en el sentit de garantir a les persones 
immigrades i retornades serveis com ara assessoria jurídica, traducció, etc. .. .. 
 
Va respondre el Sr. Juan Antonio Heredia dient que l'Ajuntament de Gavà havia portat a terme 
les gestions oportunes per a optar a una subvenció, per part del Departament de Benestar i 
Família de la Generalitat de Catalunya, per al desenvolupament de programes d'acollida i 
integració de persones estrangeres per al 2005. Aquests programes i accions – va dir el regidor - 
són: promoció del coneixement de Gavà per part de persones immigrades; mediació 
comunitària en “la Casa Gran”; cursos de formació en llengua catalana i castellana de les Aules 
de Formació; programa de suport a l'escolarització; despeses extraordinàries produïdes pel 
procés de normalització; servei d'orientació i assessorament jurídic; difusió als marroquins que 
viuen a Gavà dels canvis en el codi de família i treball; servei d'orientació per a la recerca de 
treball per a col·lectius amb dificultats; guia d'acollida en edició multilíngüe, així com dedicació 
de tècnics de l'Ajuntament com professionals de la diversitat. Creiem – va dir finalment - que 
aquestes accions i programes poden contribuir a afavorir la cohesió i la convivència en la nostra 
ciutat a través del reforç de polítiques socials, informatives, culturals i d'acollida i partir d'un 
treball que implica a diferents departaments municipals.  
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'EUiA, es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Xavier Alavedra qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió. 
 
En el primer, després d’exposar que la comunitat de veïns dels apartaments Ntra. Sra. de Brugués 
els havia comunicat el seu malestar per l’abandonament que l’equip de govern té de la zona; que 
segons els havien explicat els veïns, i havien pogut comprovar, hi havia una clara manca de neteja i 
vigilància; que passejant pel camí de Can Gairal s’havien trobat amb deixalles, runes, xeringues i 
preservatius usats,...; que també denunciaven els veïns la manca de contenidors tot i disposar 
d’espai suficient per a la seva ubicació; i que , a més i des de feia uns mesos els veïns es queixaven 
de que no s’ha retirat un cotxe abandonat que hi ha a l’entrada del camí de Can Gairal, just davant 
dels apartaments (A aquest efectes, adjuntaven fotografies de l’estat de la zona), pregaven a l’equip 
de govern: 1-. Retiri el cotxe abandonat que hi ha just davant dels apartaments de Mas Brugués, 
concretament un Citroen ZX matrícula  B-7939-PB. 2-. Davant de l’entrada principal dels 
apartaments del C/. Les Alzines, es col·loqui, al més aviat possible, un altre contenidor 
d’escombraries a la zona que hi ha habilitada per a dos contenidors. 3-. Es procedeixi a la neteja de 
la zona del camí de Can Gairal, i s’instal·lin papereres on hi ha deixalles, xeringues, etc., que poden 
suposar un perill per als veïns i les pròpies persones que freqüenten la zona.  
  
El Sr. Obispo, en relació a aquest prec, va dir que, en la reunió que tingué l’alcalde amb els 
representants de l’associació de veïns de Brugués el proppassat 26 de setembre, es va tractar, 
entre d’altres temes, els que CiU plantejava. A dia d’avui – digué - li podem comunicar que 
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alguns dels temes que vostè ens planteja ja estan resolts. La resta d’aquestes actuacions estan en 
estudi, i en tot cas,  les programarem per fer-les en el moment que sigui possible. 
 
El Sr. Alavedra va tornar a prendre la paraula per demanar més concreció a les qüestions 
plantejades, ja que la resposta donada era més bé genèrica, quan les preguntes havien estat  
concretes, com per exemple la retirada del cotxe, la col·locació d’un contenidor, etc. Va 
contestar el Sr. Obispo dient que, si no l’havien informat mal, el cotxe havia estat retirat, que 
s’havia fet la neteja d’algunes zones i s’estava estudiant el tema dels contenidors i paperes. 
 
 
En la segona el Sr. Alavedra, en nom també del Grup Municipal de CiU, ateses - digué – les 
queixes que hem rebut per part dels veïns del C/ St. Lluís amb la carretera de Begues, referent a 
l’impacte acústic que pateixen en aquest tram, pel pas dels diferents autobusos, i que els veïns 
denuncien el fort soroll que provoca l’autobús en aquest tram pel  desnivell del carrer, 
preguntaven a l’equip de govern si té previst, en el programa d’asfaltat de carrers, dur a terme 
una actuació al carrer St. Lluís amb material F-10 fono absorbent, per tal de reduir el soroll 
provocat pels pneumàtics en contacte amb l’asfalt. I també quins altres carrers seran asfaltats 
amb material F-10 fono absorbent aquest 2005?.  
 
El Sr. José Obispo, va respondre que el carrer Sant Lluís havia estat asfaltat durant l’any 1995. Es 
per tant molt recent – va dir - i no hi ha previsió de millores a curt termini. S’està preparant el 
pla de pavimentacions per l’any 2005-2006 on s’inclourà l’acabat amb material F-10 fono 
absorbent. 
 
 
En la tercera intervenció el Sr. Alavedra, en nom del Grup Municipal de CiU, va donar compte 
que la Generalitat, a través del Departament de Relacions Institucionals i Participació, havia 
atorgat ajudes per a projectes de participació ciutadana, amb un programa adreçat a 
ajuntaments, consells comarcals, diputacions, etc. Tenim entès – va dir el regidor de CiU - que 
l’Ajuntament de Gavà ha estat un dels municipis que ha rebut subvenció per crear i 
desenvolupar processos participatius. Per aquest motiu preguntaven: Quina quantitat de 
subvenció econòmica ha rebut l’Ajuntament de Gavà?. En quins projectes és destinarà aquesta 
subvenció?.  
 
Va respondre a aquestes preguntes la Sra. Laura Barrufet dient que efectivament, la Generalitat 
de Catalunya, a través del Director General de Participació Ciutadana, ha aprovat una subvenció 
de 2000 euros per a l’Ajuntament de Gavà. Es tracta d’ una subvenció per a un programa de 
tallers interculturals per a adolescents per a l’any 2005. Una iniciativa – va dir - dirigida a 
alumnes dels IES públics de Gavà, que ha tingut com a objectiu fomentar l’educació 
intercultural basada en la igualtat, la solidaritat i el respecte a la diversitat de cultures, amb el 
marc del diàleg i la convivència.  Que ha promogut activitats per contribuir a una convivència 
més satisfactòria entre la ciutadania de Gavà. El projecte ha estat promogut per l’Associació de 
Veïns Ausiàs March i ha comptat amb el suport de la regidoria de civisme de l’Ajuntament de 
Gavà. 
 
 
Novament el Regidor de CiU va intervenir per dir que, el passat 13 de setembre de 2005, la Junta 
de Govern Local aprovà en el punt núm. 6,  deixar sense efecte l’acord de la Junta de Govern Local 
de 18 de gener de 2005, pel qual s’imposava una sanció de 15.000 Euros a l’expedient PLU 
2004/45-PC, per l’abocament de terres no aptes per l’ús agrícola i excés de volum de l’abocament 
de terres. Per què s’ha deixat caducar l’expedient PLU 2004/45-PC amb una sanció de 15.000 
Euros?, va preguntar el Sr. Alavedra. 
 
Va contestar el Sr. Vicente Navarro dient que la caducitat afectava a l’expedient de sanció, no a 
tot l’expedient PLU 2004/45, ja que no s’havia acordat la caducitat de l’expedient de restauració 
de la realitat física alterada. L’empresa infractora – va dir el Sr. Navarro - va sol·licitar llicència 
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per a la retirada de les terres abocades. Atès que la sanció imposada varia si el  infractor  
procedeix a la restauració de la realitat física alterada, els Serveis de Disciplina Urbanística van 
deixar aturar la tramitació de l’expedient de sanció.Comprovat que l’empresa infractora no 
procedia a restaurar la realitat física alterada, es va continuar l’expedient, però no es va poder 
imposar la sanció abans del termini de sis mesos establerts per la llei. No obstant,  la caducitat de 
l’expedient  de sanció no implica la prescripció de la infracció urbanística, per la qual cosa  s’ha 
procedit  a incoar un nou l’expedient de sanció. 
 
 
La darrera intervenció del representant de CiU, en aquesta ocasió el Sr. Alavedra, va consistir en 
una pregunta. I en la part expositiva de l’escrit corresponent es deia: Per mediació de un 
representant de l’Associació de veïns de Gavà Mar hem rebut la reivindicació sobre la L-95 en el 
seu pas per a Gavà Mar. Indica que fa més d’un any que s’està sol·licitant a l’Ajuntament de 
Gavà, a l’Entitat Metropolitana del Transport (EMT) i als partits polítics una solució, perquè la 
L-95 passi alternativament des de Barcelona a Castelldefels, un bus per la sortida 13 des de 
Barcelona (a l’alçada del carrer Pals, aproximadament) que donaria servei a quasi tota 
l’Avinguda Europa, i un altre per la C-31. D’aquesta manera es milloraria el servei als veïns de 
Gavà Mar, tant del cantó mar com del de muntanya. També es sol·licita que les parades de la C-
31 no siguin una simple bandereta, sinó que siguin cobertes i disposin de seients. A més, 
actualment l’autobús passa cada 30 - 40“ quan en l’horari establert per l’empresa Mohn la 
freqüència hauria de ser 20“.  I la pregunta de CiU consistia en el següent: 1-. Ha arribat l’Equip 
de Govern a un acord amb l’Entitat Municipal del Transport, perquè l’autobús L-95 passi 
alternativament per l’Avinguda Europa, entrant pel primer pont corresponent a la sortida núm. 
13 en direcció Barcelona – Castelldefels. 2-. S’ha demanat que les parades d’autobús de la C-31 
disposin de marquesina i seients?. 3-. Es posarà en marxa algun mecanisme per controlar que la 
freqüència de pas de l’autobús sigui l’establerta de 20” i no de 30 a 45 minuts com ara?. 4-.   
S’ampliarà l’horari nocturn?. 
 
Li va respondre la Sra. Brugués Jardí, dient que les gestions realitzades amb l’Entitat 
Metropolitana del Transport per a la modificació del recorregut de la línia L-95 al seu pas per 
Gavà Mar van donar com a resultat els canvis de recorregut de la línia per l’av. Europa entre el c. 
d’Alcanar i l’av. del Mar en direcció a Castelldefels, i entre el c. de Roses i el c. Begur en direcció 
a Barcelona, no havent-se arribat a altres acords amb l’EMT per a que els autobusos de la línia 
passin alternativament per l’Av. Europa, entrant pel punt corresponent a la sortida 13 de 
l’autovia en direcció Castelldefels. La instal·lació de marquesines i seients a les parades d’autobús 
de la C-31 es va realitzar en tots els llocs possibles d’acord amb les disposicions de la Direcció 
General de Carreteres, que marquen uns criteris d’espai i d’aproximació dels vehicles per a 
considerar admissible la seva ubicació. En els llocs on no va ser possible la seva instal·lació es  va 
mantenir la banderola d’aturada. Segons l’EMT, es fan controls periòdics sobre el compliment 
de la freqüència de pas dels autobusos i enquestes sobre el grau de satisfacció dels ciutadans, 
donant com a resultat que existeix un compliment elevat (al voltant del 90%), excepte en hores 
punta. Des del passat mes de juliol la línia ha ampliat els seus horaris de matí i nit per a tot l’any. 
Els dissabtes i festius en el període d’hivern s’afegeix una sortida de Barcelona a les 6:30  h., que 
de dilluns a divendres es situa a les 6:20 h i s’afegeix una altra a les 22:00 h des de Castelldefels. 
En període estival, a les dues expedicions de feiners s’afegeixen dues sortides de Barcelona a les 
23:00 i a les 23:30 h.  
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Marcel·lí Reyes, integrant del Grup municipal de ERC.  
 
En un primer, va recordar --com a antecedents--  que l’any 2002, arran del successos a l’estació 
de RENFE de Gavà, amb motiu d’evitar l’Ajuntament, en base al corresponent decret municipal, 
l’intent de RENFE d’anul·lar el pas inferior sota els vies del ferrocarril a l’estació de Gavà, que 
comunica el carrer de Salamanca i la zona industrial de Gavà, els sindicats de RENFE van 
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interposar una querella criminal contra diversos membres del cos de policia municipal i 
l’aleshores tinent d’alcalde de Política Interior de l’Ajuntament, Sr. Navarro. L’afer  es va portar 
també als tribunals mitjançant dos contenciosos administratius, números 752/02 i 753/02, 
encara en tràmit. Darrerament, el 4 d’abril de 2005, el conseller de Política Territorial i Obres 
Públiques va anunciar al Parlament que l’adaptació de l’estació de Gavà a persones amb 
mobilitat reduïda ja estava en fase de redacció del projecte constructiu, que és el pas previ a la 
licitació i realització de les obres de remodelació de l’estació. Donat aquests antecedents, i davant 
el possible impediment que l’existència dels esmentats contenciosos pugui provocar en 
l’execució de les obres, el Grup Municipal d’ERC formulava la següent Pregunta: Quines 
possibilitats hi ha d’arribar a un acord entre l’Ajuntament de Gavà i RENFE per tal de resoldre 
els contenciosos i la querella en curs per la via de l’entesa?. Ha realitzat l’Ajuntament alguna 
oferta concreta a RENFE per possibilitar aquesta entesa?. 
 
El Sr. Vicente Navarro va respondre que les discrepàncies entre l’Ajuntament de Gavà i RENFE 
van ser com a conseqüència de la intenció de RENFE de tancar tot el recinte de l’estació de Gavà, 
comportant, per tant, la incomunicació del nucli urbà amb el carrer Barcelona, a través  del 
passadís subterrani existent sota les vies. Malgrat les nombroses converses mantingudes no es va 
poder arribar a cap acord,  atenent les posicions divergents existents, i davant l’actuació 
unilateral de RENFE de tancar l’accés del passadís subterrani, l’Ajuntament en defensa dels drets  
i dels interessos dels ciutadans de Gavà, es va veure obligat a actuar, i com a conseqüència, es van 
produir els contenciosos  esmentats a la pregunta. Podríem dir  - va afegir el Sr. Navarro - que 
gràcies a haver mantingut  la  pressió sobre RENFE mitjançant els recursos judicials, s’està 
entrant  en una via de solucions del conflicte. El manteniment dels contenciosos no impedirà 
l’adaptació de l’estació de Gavà. L’Ajuntament de Gavà, actualment manté converses amb 
RENFE, respecte del projecte d’adaptació del pas subterrani al marge dels contenciosos que estan 
pendents de resolució judicial. 
 
 
En el segon  prec o pregunta d’ERC,  el Sr. Marcel·lí Reyes --com antecedents-- exposava que: Al 
llarg dels mesos d’estiu, diversos grups polítics del plenari, entre els que es compta ERC, vam 
traslladar-hi diverses preocupacions veïnals relatives als freqüents actes de vandalisme que 
patien diversos barris de la ciutat: el centre, can Tintorer, can Pere Bori, can Tries, Ausiàs 
March... D’altra banda, en seu parlamentària, el govern de l’estat reconeixia que a la comissaria 
de policia estatal de Castelldefels-Gavà, amb una dotació catalogada de 97 agents, només hi 
havia una ocupació de 66 actius. Possiblement aquesta mancança podria explicar l’increment en 
la percepció del vandalisme a la ciutat. Una mancança que podria estar relacionada amb els 
retards en la substitució de les forces i cossos de seguretat de l’estat per la nostra policia. Donat 
aquests antecedents, el Grup Municipal d’ERC formulava la següent Pregunta: Li consten al 
govern local les mancances en la dotació de la comissaria de policia de Castelldefels-Gavà?. És 
atribuïble l’increment del vandalisme observat a la ciutat aquest estiu a aquestes mancances?. Per 
quant està previst el desplegament dels Mossos d‘Esquadra a la nostra ciutat?. Quina serà la 
dotació –en agents– que està previst que tingui la futura comissaria de mossos d’esquadra de 
Gavà, i a quines poblacions està previst que atengui?. 
 
Va contestar el Sr. José Obispo dient que encara que en alguns moments la comissaria de Policia 
Nacional a Castelldefels ha tingut menys dotació de la prevista, a l’actualitat, d’una plantilla de 97 
efectius, presten servei 92 agents. Això suposa, aproximadament, un percentatge d’ocupació d’un 
95% del total, la qual cosa es considera que no ha de produir mancances en el servei. És cert – va 
dir d’altra banda - que ha hagut, puntualment, algun increment de vandalisme a la ciutat, però 
considerem que no és atribuïble a una mancança de la Policia Nacional. En quan al desplegament 
dels Mossos d’Esquadra,  que d’acord amb la informació de què es disposa, la comissaria de Gavà 
dels Mossos d’Esquadra serà operativa el mes de gener de 2007. I respecte al nombre d’efectius, que 
no es té el nombre exacte, però serà la dotació necessària i suficient per atendre les poblacions de 
Gavà, Viladecans, Castelldefels i Begues. 
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A la tercera interpel·lació d’ERC es recordava que, en data 1 d’abril de 2005, es va formalitzar el 
conveni amb el Departament d’Ensenyament de la Generalitat per tal de constituir a Gavà 
l’oficina municipal d’escolarització per a la preinscripció i matrícula del curs 2005-2006. I tot 
seguit es preguntava: Quants alumnes nous s’han matriculat als centres de Gavà, en cada etapa 
educativa?. Quants d’aquests alumnes nous tenien necessitats educatives especials?. Quants 
d’aquests alumnes nous han anat a centres escolars públics i quants a centres privats concertats?. 
Quin ha estat el repartiment d’aquests alumnes nous amb necessitats educatives especials, centre 
per centre?.  
 
La Sra. Anna Becerra, en resposta a la pregunta formulada pel representant del Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya sobre alumnes nous matriculats als centres de Gavà, en 
cada etapa educativa, va espondre que a Infantil: 76 alumnes (P3) i a  Secundària: 487 alumnes 
(1er d’ESO). Pel que feia a alumnes amb necessitats educatives especials, Infantil: 12 alumnes i 
Secundària: 28 alumnes. I finalment, sobre quants d’aquest alumnes nous havien anat a centres 
escolars públics i quants a centres privats concertats, va donar les dades següents: Infantil Públic: 
198 alumnes (P3); Infantil Concertat: 278 alumnes (P3); Secundària Públic: 182 alumnes(1er. 
ESO) i Secundària Concertat: 305 alumnes (1er ESO). Totes aquestes dades – va dir finalment – 
eren per al curs 200572006 i a data 26 de setembre de 2005. 
 
 
A la quarta interpel·lació d’ERC,  el Sr. Marcel·lí Reyes --com antecedents-- exposava que: Al  Ple 
municipal del 31 de març, el Grup Municipal d’ERC havíem presentat una proposta de 
resolució, que va ser admesa a tràmit, per tal d’iniciar els procediments d’incorporació de Gavà 
al Consorci per a la Protecció i Gestió dels Espais Naturals del Delta del Llobregat, que de dret i 
de fet ens pertoca. Ja l’any 1998 ERC havia demanat al Parlament de Catalunya la creació d’un 
ens de gestió de l’espai natural del Delta que inclogués els espais i zones naturals de Gavà. Al 
març, el govern municipal ens va pregar de retirar la proposta, atès que ja s’estaven fent els 
tràmits oportuns per a la integració, i que aquesta es produiria en breu. En aquella ocasió vam 
retirar la proposta. Poc després, en data 20 d’abril de 2005 (RE. 5.694), vam demanar les gestions 
realitzades per l'Ajuntament de Gavà per tal de sol·licitar l'entrada a l’esmentat consorci, i que 
van motivar la petició del govern local per retirar la nostra proposta. Se’ns va contestar per escrit 
(R.S.: 7067, de 25/05/05) indicant que només s’havien fet dues converses per telèfon amb el 
director general de Medi Natural, el Sr. Ramon Luque, i s’havia enviat una carta al Sr. Luque per 
sol·licitar l'ingrés en el Consorci del Delta, i que s'havia rebut una carta de la Direcció General de 
Medi Natural que expressava la voluntat del conseller de Medi Ambient i del director general de 
Medi Natural "que ningú se senti exclòs del Consorci Delta" i el compromís de "mantenir-nos 
informats del passos que es duguin a terme" amb relació a la creació del Consorci. Els plens 
municipals de Viladecans i El Prat de Llobregat, en sessions ordinàries de 26 de maig i 1 de juny 
de 2005, respectivament, van adoptar els acords d’aprovar definitivament la creació i constitució 
del Consorci per a la Protecció i Gestió dels Espais Naturals del Delta del Llobregat, i els estatuts 
que l’han de regir. Ha passat tot l’estiu, i que se sàpiga Gavà encara no forma part de l’esmentat 
consorci. Sembla clar que la integració de Gavà depèn d’una determinació política i d’unes 
accions molt més constants i fermes que les portades a terme fins ara. A la vista d’aquest 
antecedents, ERC preguntava: Què s’ha fet, en el camp polític i en el camp purament tècnic i 
institucional, per tal que Gavà sigui admès en l’esmentat Consorci?. A què es deu el retard en la 
incorporació, segons el govern local?. A hores d’ara, se’ns pot facilitar alguna data prevista per a 
l’adopció en Ple Municipal de l’acord d’incorporació de Gavà a l’esmentat consorci? Estem 
parlant de mesos o anys?. 
 
Va contestar la Sra. Brugués Jardí dient que des que el conseller de Medi Ambient de la 
Generalitat va anunciar la voluntat de la conselleria de crear una figura jurídica de gestió dels 
espais del Delta del Llobregat, que finalment es va definir com a consorci, l’Ajuntament de Gavà 
ha realitzat múltiples accions per formar-hi part. És així que el Ple de l’Ajuntament d’abril de 
2004 aprova una declaració política en la qual es manifesta a la Generalitat la voluntat de Gavà 
d’integrar-se en el consorci. Després de diverses converses amb el director general de Medi 
Natural, Ramon Luque, la tardor de 2004 – continuà dient la regidora - el Departament de Medi 
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Natural comunica que el consorci es constituirà inicialment entre la Generalitat i els 
ajuntaments del Prat i Viladecans, motiu pel qual el 5 d’octubre de 2005 l’Ajuntament de Gavà 
reitera per escrit la voluntat d’integració en el consorci i de ser informat amb detall de la marxa 
de la seva creació. El 9 de maig de 2005 s’aproven els estatuts del Consorci per a la Protecció i la 
Gestió dels Espais Naturals del Delta del Llobregat. Aquests Estatuts estableixen els òrgans de 
funcionament del Consorci, que són els que hauran de decidir l’obertura del procediment de 
noves incorporacions. El 21 de setembre de 2005 el Conseller de Medi Ambient i Habitatge i el 
Director General de Medi Natural van mantenir una reunió amb els alcaldes de Gavà, 
Viladecans, el Prat i l’alcaldessa de Sant Boi en la qual es va exposar novament la voluntat de 
Gavà de participar en el Consorci. De resultes d’aquesta reunió, el director general de Medi 
Natural es va adreçar per carta a l’alcalde en els termes següents:  
 
“En aplicació dels acords a què vam arribar en la reunió del dimecres 21 de setembre, vull expressar-
te formalment mitjançant aquest escrit, el compromís del Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de constituir al més aviat possible la Comissió de Coordinació entre l’actual Consorci del 
Delta del Llobregat i els ajuntaments de Gavà i Sant Boi de Llobregat, per tal que, com vam acordar 
en l’esmentada reunió, el desplegament d’aquesta figura de protecció es realitzi de manera 
coordinada amb aquests dos ajuntaments. Igualment vull ressaltar, com ja vaig manifestar aleshores, 
que el fet que actualment el Consorci estigui format pels ajuntaments del Prat del Llobregat i 
Viladecans, a banda del Departament de Medi Ambient i Habitatge, respon únicament a què és al 
terme municipal d’aquests ajuntaments on es troben les reserves gestionades actualment pel 
Departament de Medi Ambient i Habitatge en l’espai del delta. Nogensmenys, la incorporació de 
nous municipis, que com el vostre, han expressat la seva voluntat d’integrar-se en el Consorci, serà el 
resultat natural de la inclusió en aquesta figura de nous espais protegits en els límits dels respectius 
termes municipals.” 
 
Per tant, digué finalment la Sra. Jardí, l’Ajuntament de Gavà si ha tingut iniciativa i voluntat 
política d’integració en el consorci. Afegint per acabar el Sr. Alcalde que en realitat no hi havia 
manca de voluntat d’integració ni per part de l’ajuntament ni per part de la Generalitat, sinó que 
es tractava d’un procés formal i gradual d’integració, a part de que, en qualsevol cas, hi serem 
presents des del primer moment en la definició del pla d’usos d’aquest espais naturals del Delta 
del Llobregat. 
 
 
Finalment, el Sr. Reyes va dir que, segons els havien fet avinents diversos veïns, hi havia certa 
preocupació, al barri de la Pineda, per les aglomeracions que aquest estiu s’han produït a les 
barbacoes que hi ha a les instal·lacions municipals de l’Avinguda d’Europa. Els veïns – deia- es 
queixen que no hi ha cap mesura contra incendis, cosa especialment greu atesa la sequera que 
s’ha patit, ni control de les aglomeracions de la gent. Per  la qual cosa ERC formulava la següent 
Pregunta: Quines mesures contra incendis específiques existeixen a les barbacoes que hi ha a les 
instal·lacions municipals de l’Avinguda d’Europa?. Quina és la capacitat màxima autoritzada de 
persones a les esmentades instal·lacions? 
 
Va respondre el Sr. José Obispo dient, en primer lloc, que les barbacoes són d’obra i amb 
mataguspires. Amés, al voltant de les zones on hi ha barbacoes hi ha extintors. En segon lloc, El 
recinte de les instal·lacions municipals de l’avinguda Europa no té una capacitat màxima 
autoritzada. Sí que la tenen els edificis que hi ha en aquest recinte com és el bar i el restaurant, la 
qual es reflecteix en la llicència d’activitat. D’acord amb la normativa vigent, i en funció del 
nombre i amplada de les portes accés, l’aforament màxim del recinte de l’avinguda Europa és 
d’11.000 persones. Cal tenir present, quant a aquesta limitació, que difícilment tot aquest 
nombre de persones hi són en un mateix moment. 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes, el Sr. Alcalde  va passar a l’espai de temps dedicat – 
conforme al que estableix l’art. 126 del ROM – a la participació de les entitats ciutadanes i 
veïnals de la població, mitjançant la formulació, per escrit de precs i preguntes al govern 
municipal, en la forma prevista en aquest precepte.  
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En aquest sentit va donar lectura al Prec presentat per la Federació d’Associacions de Veïns de 
Gavà (FAV-Gavà), en el qual es deia: 
 
“Sr. Alcalde: Des d'aquesta FAV GAVÀ, volem demanar a l'equip de Govern que es dediqui la 
plaça de recent execució en el barri de LA BARCELONETA, a la memòria de l'anterior 
representant de la AA.VV. d'aquest barri, Sr. Moisés Alonso, aquesta petició la realitzem pels 
següents motius: 1)L'esmentat Sr. Moisés Alonso, (mort recentment, com Vostè sap), ha dedicat 
gran part de la seva vida a la reivindicació de la remodelació i acondicionament del barri. 
2)Entenem que és just que una persona que ha dedicat tant temps propi, de forma altruista, 
sense altra finalitat que el bé comú, se li reconegui. 3) Aquesta petició, no és sinó un reflex del 
clam del barri i de les distintes A.V. de Gavà que coneixíem del treball denotat del Sr. Alonso. 
 
És per les anteriors raons que demanem es dediqui el nom de la plaça esmentada al Sr. Moises 
Alonso. 
 
Estant segur que sabrà vostè i l'equip municipal que dirigeix, ser sensible a aquesta petició em 
despedeixo atte.” 
 
En relació a aquest Prec, la Sra. Laura Barrufet , va dir que volia manifestar al president de la 
FAVde Gavà i a la resta de peticionaris que valora la petició, s’estudiarà la possibilitat de portar-
la a terme, i si s’escau es crearan els mecanismes perquè així sigui. 
 
 

DECLARACIONS POLÌTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 

CONVERGÈNCIA I UNIÓ EN RELACIÓ A LA PROPOSICIÓ DE LLEI DE SUPORT A 
LES FAMÍLIES NOMBROSES 

 
La Declaració Política presentada pel Grup Municipal de CiU en relació a la proposició de llei de 
suport a les famílies nombroses, després del corresponent debat, no va resultar aprovada atès 
que, sotmesa a votació, va obtenir dos (2) vots a favor (CiU), dotze (12) en contra (PSC) i sis (6) 
abstencions (2 PPC, 2 EUiA, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), no assolint per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents --en 
aquest moment-- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de donar-se lectura a la part resolutiva de la Declaració per part del Sr. 
Dalmau, va fer ús de la paraula el Sr. Juan Antonio Heredia, el qual va indicar que la 
posició del grup municipal d’IC-EV seria l’abstenció, i no pel fet de que no estessin 
d’acord amb el fons de la mateixa, sinó per què creien que CiU havia tingut temps 
més que suficient en vint-i-tres anys de govern com per proposar una llei de suport a 
les families nombroses. A aquests efectes, el Sr. Heredia va dir que el seu grup no 
compartia l’exposició de motius de la declaració de CiU, tota vegada que posava com 
a model de familia les families nombroses, en quan a model de convivència, de 
cohesió social i de transmissió de valors. Certament, el Sr. Heredia va dir que no 
dubtava que les families nombroses fossin portadores d’aquests valors, però a la 
vegada hi havien també altres models de familia, heteroparental, homoparental, 
families amb fills amb disminucions físiques o psíquiques i altres tipus de families. A 
aquests efectes, el Sr. Heredia va dir que si CiU estés d’acord en modificar l’exposició 
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de motius, afegint al punt primer que s’ajudaria a altres tipus de families que no 
fossin exclussivament les nombroses, IC-EV donaria suport a la Declaració. 
 
De la seva banda la Sra. Bruguers Jardí va manifestar que li constava que era la única 
representant d’un grup municipal que havia presentat esmenes a la declaració de 
CiU, i que a més, no li havien estat acceptades. En aquest sentit, la Sra. Jardí va 
manifestar que el grup municipal socialista considerava que la declaració presentada 
per CiU era insuficient, ja que donava únicament suport a les families nombroses, 
quan el cert era que les noves realitats socials, recollides recentment en el Codi Civil, 
ens indicaven que la societat estava canviant, i que en front del concepte tradicional 
de familia, apareixien nous nuclis familiars, heteroparentals, homoparentals, 
monoparentals, i que totes aquestes families, i no només les nombroses, podein 
necessitar d’ajuts de l’Administració per diversos motius, ja que podien tenir al seu 
càrrec persones dependents, per què podien tenir dificultats d’accés a l’habitatge, per 
conciliar la vida familiar i laboral, especialment en les families monoparentals, les que 
havien optatper l’acolliment o l’adopció. Precisament per això, la Sra. Jardí va dir que 
no entenia el rebuig de CiU a les esmenes formulade pel PSC, tot i que ho 
respectaven. Tanmateix, la Sra. Jardí va manifestar que les seves esmenes sí que 
tenien en compte aquestes noves realitats socials, de tal manera que votarien en 
contra de la declaració presentada per CiU. Per altra banda, i a més a més, la Sra. 
Jardí va dir que oferien la possibilitat als altres grups municipals de redactar una 
declaració per al proper ple, que recollís realment aquesta realitat social. 
 
De nou va fer ús de la paraula el Sr. Dalmau, indicant que la questió era 
completament diferent a tal com s’havia plantejat, ja que si el PSC o IC-EV haguessin 
fet una declaració en els termes en que s’havien expresat els seus portaveus, de ben 
segur que CiU hagués votat a favor, afegint que una cosa no tenia res a veure amb 
l’altra. Així, el Sr. Dalmau va dir que la seva declaració anava adreçada 
exclussivament a les families nombroses, però que en cap cas questionava la nova 
realitat social abans expressada, de tal manera que ambdues mocions hi cabien 
perfectament: una, la que demanava l’Associació de Families nombroses de 
Catalunya, i altra, una possible declaració conjunta en defensa d’aquests nous models 
familiars. En darrer terme, el Sr. Dalmau va dir que si en el proper ple es presentava 
una declaració conjunta en el sentit indicat, CiU li donaria suport.  
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes va dir que ja portaven uns quants mesos amb 
una tònica en la qual el grup municipal de CiU presentava una declaració a cada ple, 
algunes que semblaven molt radicals, i altres que feien olor a naftalina, com la 
presentada en aquests moments. En aquest sentit, el Sr. Reyes va dir que el problema 
de fons era que semblava que hi havia una mena de pressió histèrica per part d’aquest 
grup polític, no només a nivell local, sinó també a nivell general de la política 
d’aquest país, tota vegada que a cada moment estaven fent propostes, algunes 
respecte de coses que no havien fet mai, i d’altres que ni tan sols hi havien pensat, i 
ara, com si se’ls hi haguessin obert les portes a la imaginació i amb totes les preses del 
mon, rescataven de l’armari dels records unes polítiques que, llegides en primera 
instància, i potser també amb una mica de mala fe, tota vegada que ja en començava 
a estar fart d’aquest tipus de propostes, que de vegades li passaven per la dreta, 
d’altres per l’esquerra, i d’altres, li passaven pel damunt, havia arribat un moment en 
que tot plegat li recordava la retòrica de Franco quan reunia els pares de families 
nombroses i els hi donava una medalla, oblidant tota una realitat social molt més 
plural, molt més diversa, i molt més complexe, que restava absolutament oblidada, 
amb la única argumentació de que hi ha un projecte de llei, sense tenir en compte 
que la conselleria també té projectes i programes, a l’igual que els ajuntaments, etc.,   
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Va respondre novament el Sr. Dalmau, indicant que agraïa les paraules del Sr. Reyes, 
afegint que no entenia, ja que no savia si les deia per enveja, ja què no en presentava 
mai cap. A més, va dir que tampoc entenia les al·lusions a la naftalina, indicant que 
no savia si en tenia un armari ple i aquesta questió li recordava aquesta olor. En 
qualsevol cas, el Sr. Dalmau va dir al Sr. Reyes que CiU feia la seva pròpia política 
social,  indicant que ERC, que també defensava polítiques socials, hauria d’estar 
agraida, ja que la declaració anava en favor de tothom i de la societat catalana en 
general. En definitiva, el Sr. Dalmau va dir que el Sr. Reyes hauria d’estar content 
amb aquestes declaracions, i no sortir sempre amb la mateixa cantarella, vint-i-tres 
anys de govern sense fer moltes coses que ara es demanaven, ja que de la mateixa 
manera, CiU podria sortir també amb moltes coses que el nou govern podria haver 
fet i que en canvi no ha portat a terme, ni tampoc faran. Així doncs, el Sr. Dalmau va 
dir que d’aquí vint-i-tres anys, si es tornaven a veure, ja tornarien a parlar d’aquesta 
questió.     
 
A continuació va intervenir el Sr. Jaume Grau, indicant que més enllá de declaracions 
i de comentaris genèrics, el que si era cert és que aquesta era una declaració política 
d’un estil el contingut del qual respèctaven però que no compartien, ja que el grup 
d’EUiA entenia que no era el paper de l’Ajuntament pronunciar-se sobre projectes de 
llei del Parlament, ja que es tractava de projectes presentats per un grup parlamentari 
concret, i per tant, resultava una mica forçat que abans que es debatés al Parlament, 
l’ajuntament ja es pronunciés al respecte, avançant-se fins i tot al debat social. En 
aquest sentit, el Sr. Grau va dir que demanar el suport de l’Ajuntament de Gavà a un 
projecte de lei presentat per CiU, estava condemnat al fracàs, afegint que si es volia 
arribar a consensos i acords en temes socials, caldria començar a parlar d’aquestes 
questions amb un altre tó i un altre lleguatge, o canviant l’enfoc dels temes dels ajuts 
a les families. En aquest sentitm eñ Sr. Grau va dir que ara entenia per què en aquest 
ple s’havien formulat propostes que CiU no havia volgut acceptar, tota vegada que 
s’estava fent estrictament una política partidista que, realment, era molt complicada 
de consensuar. A més, el Sr. Grau va dir que mai podrien recolzar polítiques socials 
que, com aquesta proposta, només mirava el terma de les families nombroses d’una 
forma asèptica, sense tenir en compte ni els diferents nivells de renda de cadascuna 
d’elles, ni tampoc el fet de que families monoparentals amb un sol fill, podien arribar 
a tenir problemes seriosos per tirar endavant. Finalment, el Sr. Grau va dir que en la 
declaració hi havia una errada formal que també feia que EUiA no li donés suport. 
Certament, en la declaració es demanava al Govern de la Generalitat que aprovés la 
llei, quan el cert era que qui aprovava les lleis era el Parlament de Catalunya. Per tot 
això, el Sr. Grau va dir que la posició del seu grup seria la de l’abstenció, si bé al 
mateix temps va manifestar que valoraven positivament la proposta llençada per la 
portaveu del PSC de fer una declaració genèrica en favor de totes les families, fos 
quina fos la seva composició, sempre que així ho necessitessin. 
 
Finalment, va intervenir novament el Sr. Dalmau, només per indicar que tothom, 
tots els grups polítics, podien exposar democràticament en el ple el que considerava 
convenient, afegint que se’n guardaria ben prou de dir a un grup en concret el que 
podia o no podia fer, guardant el degut respecte a tothom- Per això, va dir que si no 
li agradava el que proposava un determinat grup, votaria allò que tingués per 
convenient, si bé va voler recalcar que el tarannà democràtic de CiU feia que 
qualsevol posició fos tan respectable com qualsevol altra. Tot i amb això, el Sr. 
Dalmau va dir que ja sabien que quasevol proposta que vingués de CiU feia que 
tinguessin sempre una maça sobre el cap, però en quasevol cas, encara que els tocava 
fer de sufridors, pensaven fer el que sempre havien fet, fins que vingués el canvi.      
 
Va intervenir el Sr. Alcalde, només per puntualitzar que probablement, era la 
primera o la segona declaració presentada per CiU que es rebutjava, indicant que 
s’havien aprovat moiltes de les mocions presentades per aquest grup municipal.  
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2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA SOBRE 
LA NECESSITAT D’UNA NOVA CULTURA DE L’AIGUA MÉS SOCIAL I SOSTENIBLE  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel Grup Municipal socialista sobre a 
necessitat d’una nova cultura de l’aigua més social i sostenible que, després del debat i un cert 
consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Recolzar aquelles mesures que impulsi el Govern de Catalunya i el Govern de l’Estat que 
tinguin com a objectiu aconseguir una nova cultura de l’aigua, que comporti un ús més racional, 
més eficient i més social d’aquest recurs, que millori l’aprofitament de l’aigua, la seva qualitat, el seu 
estat ecològic i que es gestioni amb més eficiència, economia i justícia social. 
 
SEGON.- Manifestar l’interès de l’Ajuntament de Gavà per la recerca de fòrmules per a aplicar els 
principis de la Nova Cultura de l’Aigua a l’àmbit local, que incloguessin, per exemple: 
 

- L’increment de la progressivitat en el preu de l’aigua, amb diferents trams de tarifació 
segons els diferents usos que se’n facin. 

- L’augment de la informació i participació ciutadana en la gestió del cicle integral de l’aigua. 
- La redacció d’ordenances específiques per a l’estalvi d’aigua en l’àmbit local, en la línia del 

treball que està desenvolupant l’àrea de Medi Ambient de la Diputació de Barcelona. 
 
TERCER.- Manifestar el desacord de l’Ajuntament de Gavà amb qualsevol transvassament entre 
conques, apostant per la gestió del cicle de l’aigua dins de cada conca hidrogràfica. 
 
QUART.- Manifestar el desacord de l’Ajuntament de Gavà amb la política de construcció de grans 
infraestructures per a l’increment de l’oferta d’aigua, contradictori amb les polítiques de gestió de la 
demanda i que venen a incrementar greument (en cas de proliferació excessiva de dessaladores, per 
exemple) l’incompliment del Protocol de Kioto en quant a emissió de gasos d’efecte hivernacle. 
 
CINQUÈ.- Manifestar el suport de l’Ajuntament de Gavà en favor de les iniciatives impulsades des 
de la societat civil que tinguin com a finalitat estendre entre la ciutadania una nova cultura de 
l’aigua i el seu us racional.  
 
SISÈ- Expressar l’adhesió de l’Ajuntament de Gavà a la promoció dels valors i actituds que permetin 
que els ciutadans i les ciutadanes apliquin mesures d’estalvi i d’eficiència que ajudin a reduir el 
consum d’aigua, així com un ús responsable i sostenible. 
 
SETÈ.- Traslladar aquests acords al President del Govern de l’Estat; al President del Govern de 
Catalunya; a la Conselleria de Medi Ambient i Habitatge; al Ministerio del Medio Ambiente, així 
com a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació municipals. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 PPC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de donar lectura a la declaració presentada pel grup municipal del PSC, la 
Sra. Bruguers Jardí va indicar que s’havien presentat esmenes a última hora per part 
del grup d’EUiA. En aquest sentit, atorgada la paraula al Sr. Jaume Grau, aquest va 
indicar que l’adequada gestió de l’aigua a nivell municipal havia estat també una 
preocupació del seu grup des de feia molts anys, assenyalant en aquest sentit la 
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proposta presentada per EUiA l’any 2001, demanat que es fes servir aigua depurada 
per la neteja viària, o per rec del verd públic. Per això, tot i que feia quatre anys que ja 
s’havia plantejat, i que es venia dient per l’equip de govern que aquesta estava en 
estudi, potser si que caldria recordar que altres ajuntaments, com per exemple el de 
Mataró, tenien una xarxa paral·lela de recollida d’aigues: d’una banda, la d’aigues 
pluvials, i d’altra, la d’aprofitament de les aigues freàtiques, considerant que aquestes 
bones pràctiques haurien d’il·lustrar al noste ajuntament, aportant ideies i fòrmules 
de gestió sostenibles. En aquest sentit, el Sr. Grau va dir que estava convençut que el 
nou govern muncipal creia en aquesta nova cultura de l’aigua, però també era cert 
que calien mesures més concretes, i tant de bo que es poguessin veure al llarg dels 
propers mesos.  
 
Així doncs, el Sr. Grau va indicar que les esmenes anaven en síntesi en el sentit 
d’afegir, d’una banda, dos nous paràgrafs a l’exposició de motius, abans del darrer 
que hi havia, en el sentit de que la directiva-marc de l’aigua exigia la recuperació 
íntegra dels costos de l’aigua, cosa que no es complia a Catalunya, ja que l’aigua 
estava molt subvencionada, i que aquesta directiva-marc demanava també un canvi 
de paradigma, passant del model de gestió de l’oferta a un model de gestió de la 
demanda, amb tots els canvis que això podia comportar. D’altra, s’afegien tres nous 
punts a l’apartat d’acords, en el sentit de manifestar, primer, l’interès de 
l’Ajuntament de Gavà per la recerca de fòrmules per aplicar els nous principis de la 
cultura de l’aigua a l’àmbit local; segon, manifestar el desacord de l’Ajuntament de 
Gavà en qualsevol transvassament entre conques, apostant per la gestió del cicle de 
l’aigua dintre de cada conca hidrogràfica; i tercer, manifestar el desacord de 
l’Ajuntament de Gavà amb la construcció de grans infraestructures per l’increment 
de l’oferta d’aigua, contradictòria amb les polítiques de gestió de la demanda.   
 
A continuació, la Sra. Jardí va puntualitzar que en relació a l’aprofitament de l’aigua 
de l’EDAR, l’equip de govern ja feia temps que havia sol·licitat a l’ACA el fet de poder 
utilitzar aquesta aigua, afegint que la petició havia estat concedida i en aquests 
moments ja s’estava treballant en aquesta solució. D’altra banda, la Sra. Jardí va dir 
que acceptaven les proostes fetes per EUiA, integrant-les en la declaració,ja que 
potser encara que es podrien considerar una mica redundants respecte de que ja es 
deia, hi estaven totalment d’acord. 

 
 
 
3) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA 

UNIDA I ALTERNATIVA EN RELACIÓ AL FINANÇAMENT DE LA SANITAT  
 
Aprovar la Declaració Política presentada pel Grup municipal d’EUiA, en relació al finançament 
de la sanitat, declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment 
votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Manifestar el recolzament de l’Ajuntament de Gavà a la proposta del govern de l’Estat 
de destinar 1.700 milions d’euros als pressupostos Generals de l’Estat per pal·liar el dèficit 
sanitari, com a primer pas per avançar cap a una solució de la problemàtica. 
 
SEGON.- Manifestar el rebuig de l’Ajuntament de Gavà a la proposta de pujada dels impostos 
sobre els hidrocarburs, l’electricitat, el de circulació o altres com a font directa de finançament 
del sistema sanitari públic. 
 
TERCER.- Manifestar al president del govern, Sr. Rodríguez Zapatero, la preferència de 
l’Ajuntament de Gavà  per l’opció d’incrementar els impostos directes sobre les rendes més altes 
per tal de fer front al dèficit sanitari. 
 



 30 

QUART.- Donar suport a la creació de l’Agència de Qualitat de la Salut perquè vetlli per un ús 
racional dels recursos i serveis sanitaris i la qualitat en l’assistència. 
 
CINQUÈ. – Donar coneixement d’aquests acords a totes les parts implicades, així com al 
conjunt de la ciutadania i als mitjans de comunicació. 
  
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 PPC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de la lectura per part del Sr. Jaume Grau de la part resolutiva de la declaració 
presentada per EUiA, indicant que s’havien presentat esmenes per part del grup 
socialista, va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, indicant que la proposta de 
l’Estat d’aportar més recursos a les comunitats autònomes per a la gestió de la sanitat 
i el seu dèficit, encara que potser insuficient, havia de ser complementada mitjançant 
millores en la gestió de la sanitat i en la revisió del model de finançament sanitari, 
així com la imprescindible col·laboració entre l’Estat i les comunitats autònomes. 
Així mateix, la Sra. Jardí va dir que considerava que el Govern de la Generalitat havia 
de fer ús de la seva capacitat normativa, per tal d’aconseguir per a Catalunya un 
sistema de salut pública modern i ben gestionat, de tal manera que per fer front al 
dèficit sanitari, la Generalitat de Catalunya no hauria d’utilitzar la seva capacitat 
tributària per apujar l’impost de circul·lació o el tram dels impostos sobre els 
hidrocarburs, si bé entenien Tot i aixì, la Sra. Jardí va dir que amb el grup d’EUiA 
s’havia acordat canviar el redactat del segon acord, de manera que es manifestés el 
rebuig de l’Ajuntament de Gavà a la proposta de pujada dels impostos sobre els 
hidrocarburs, l’electricitat, la circul·lació o d’altres, com a font directe del sistema 
sanitari públic.  
 
D’altra banda, la Sra. Jardí va dir que s’havia formulat una altra esmena, refernt a un 
quart punt, en el sentit de donar suport a l’Agència de Qualitat de la Salut per tal de 
que vetllés per a un ús racional dels recursos, els serveis sanitaris i la qualitat en 
l’assistència. 
 
De la seva banda, el Sr. Marcel·lí Reyes va dir que constituia un fet extraordinari que 
a partir de les esmenes formulades pel grup municipal socialista es canviés el sentit 
del vot, passant de l’abstenció al vot afirmatiu, afegint que algunes persones, i 
pensant en el Sr. Dalmau, consideraven que això de les esmenes era una questió de 
pura productivitat. En aquest sentit, va dir que cadascú tenia les seves prioritats, però 
CiU tenia dos regidors i ERC només en tenia un, de tal manera que cada dos mesos 
en podia presentar una només per empatar. Per altra part, el Sr. Reyes va manifestar 
que el seu grup s’havia abstingut inicialment per considerar que tal com havien 
indicat els companys del PPC, companys de situació geogràfica, en el fons s’estava 
parlant de diners, ja que el dèficit sanitari català rondava sobre els set mil milions 
d’euros, de tal manera que mil set-cents milions a repartir entre les autonomies i en 
un determinat nombre d’anys, a l’hora de la veritat era poca cosa. Així, també 
semblava inoportú per les dates, ja que es parlava d’un nou estatut, i d’un nou model 
de finançament sanitari. En qualsevol cas però, després de les esmenes introduides 
pel grup municipal socialista, la declaració havia millorat considerablement, i per 
tant, la votaria afirmativament. 
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De la seva part el Sr. Dalmau va manifestar que havien tingut converses amb EUiA 
per tal de no fer esment del tabac i els esperits en el segon punt, i com que finalment 
així havia estat, també va dir que votarien a favor de la proposta.      
 
En darrer terme, el Sr. Grau va dir que també hi havia un petit canvi en l’exposició de 
motius, motivat per les esmenes del grup socialista, afegint que tota vvegada que 
tohom tenia ja el text, potser no calia tornar a repetir. Tot i amb això, el Sr. Grau va 
voler destacar que s’havia produit un bon consens en aquest tema, malgrat que el Sr. 
Reyes considerés que la declaració podia estar fora de lloc al quedar diluida en mig 
del debat sobre l’estatut, però no deixava de ser una questió d’actualitat i prou 
rellevant, que afectava el cent per cent de la població, ja que tohom patia aquests 
dèficits de finançament. A més, va dir que considerava important un pronunciament 
sobre aquesta questió, ja que pensava que també hi havia un contingut ideològic, 
com era el model tributari en una questió tan sensible com la sanitat. En aquest sentit 
doncs, la temptació d’anar reduint impostos directes que algú podria arribar a tenir 
des de perspectives polítiques o empresarials, l’aposta que des d’aquí es feia era la de 
que la forma més justa d’afrontar aquests serveis era la d’incrementar els impostos 
directes. 

 
---------- 

 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les vint-
i-una hores, trenta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                                    El Secretari 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                         Guillermo de Prada Bengoa 
 


